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La Marcatorul continuu pentru carne al I.M.C.C. Sibiu, maistrul Nicolae
Radu verifică atent, calitatea cărnii

La fabrica „8 Mai” din Mediaş

Calitatea 
este neglijată

Activitatea unei întreprinderi este 
eonsiderată bună nu numai atunci 
«fnd ea execută cantităţi sporite de 
produse, ci şi atunci cînd ceea ce 
iese pe poarta ei, marfa care poartă 
marca fabricii, este de calitate. Mult 
au de cîştigat întreprinderile indus
triale dacă colectivele de muncă şi 
organele de conducere luptă necon
tenit pentru îmbunătăţirea calităţii 
produselor. Dar, nivelul calitativ 
înalt nu înseamnă doar respectarea 
unor prescripţii, ci şi o maximă re
ceptivitate faţă de nou, o perma
nentă preocupare pentru găsirea ce
lor mai bune metode şi procedee, 
care, aplicate în procesul de pro
ducţie să ducă în final la obţinerea 
de produse cu caracteristici superi
oare.

S-a făcut totul pentru ca produ
sele fabricii să fie de calitate bună, 
care să se bucure de aprecierea una
nimă a cumpărătorilor? Cu această 
întrebare am întreprins o vizită la 
fabrica „8 Mai“ din Mediaş.

Fiind o întreprindere cu vechi 
tradiţii în producerea de încălţă
minte era şi firesc, considerăm noi, 
ca întregul colectiv de muncă să 
acţioneze cu toate forţele pentru 
îmbunătăţirea continuă a calităţii.

Este adevărat că o dată cu mo
dernizarea procesului de fabricaţie, 
prin introducerea în producţie a 
unor maşini de înaltă productivitate, 
prin reorganizarea procesului tehno
logic s-au obţinut unele rezultate 
îmbucurătoare în această direcţie. 
Din cele constatate însă rezultă că 
mai sínt muite de făcut pentru ca 
încălţămintea produsă aici să fie la 
nivelul exigenţelor mereu crescînde 
ale cumpărătorilor.

Interesîndu-ne de preocuparea co
lectivului de muncă în îmbunătă-' 
ţirea calităţii încălţămintei aflăm că 
în acest an, pe cele cinci luni între
prinderea a înregistrat un număr de 
24 reclamaţii a căror valoare se ri
dică la aproape 800 000 lei. I.C.R.T.I. 
Bacău, în luna ianuarie reclama ca
litatea necorespunzătoare a 1200 pe
rechi pantofi cu feţe din pînză 
pentru următoarele motive: creţuri 
în regiunea ştaifului, deviere de la 
axa de simetrie a lirei şi diferenţe 
de lungime, taloane dezlipite, dife
renţă de înălţime a ştaifului la 
aceeaşi pereche, urme de adezivi la 
talpă etc.

tn urma acestei reclamaţii era de 
aşteptat ca întreprinderea să ia mă
surile corespunzătoare pentru îmbu
nătăţirea procesului tehnologic, să

intervină prompt pentru remedierea 
defecţiunilor. Se pare însă că aceasta 
s-a privit cu prea multă uşurinţă 
ceea ce a făcut ca în următoarele 
luni reclamaţiile şi refuzurile să 
crească. Urmarea a fost că multe 
I.C.R.T.I. ca cele din Ploieşti, Ga
laţi, Timişoara şi din nou Bacăul să 
refuze marfa, semnalînd aceleaşi de
fecţiuni.

Numărul mare de refuzuri a dat 
naştere unui „asalt“ al bazelor co
merţului cu ridicata, unde ' contro
lorii de calitate sínt puşi pe dru
muri pentru a resorta încălţămintea, 
deci cheltuieli care se puteau evita. 
Cea mai mare parte însă din încăl
ţămintea refuzată este adusă în în
treprindere unde sínt antrenaţi zeci 
de muncitori pentru a remedia de
fectele.

Pentru a ilustra modul cum con
ducerea fabricii, specialiştii s-au o- 
cupat de îmbunătăţirea calităţii este 
deajuns să amintim că la data vizi
tării întreprinderii în jurul benzilor, 
în magazii, în jurul mesei unde se 
face controlul de calitate, peste tot, 
sute de perechi de încălţăminte erau 
puse deoparte ca necorespun/.ătoare 
din cauza defecţiunilor de fabrica- 
ţie.

„Zilnic, controlul de calitate res
pinge peste 200 perechi“ — ne 
spune loan Jurcă, şeful serviciului 
C.T.C.

(Continuare în pag a lll-a)
E. SANDU

Printre colegele sale de muncă, Erika Krauss din secţia a H-a marochinărie 
a fabricii „13 Decembrie“ din Sibiu este apreciată pentru pasiunea cu care 
lucrează. Depăşirea lunară a sarcinilor de plan cu 15 la sută o dovedeşte 
din plin. Iat-o în fotografia noastră pregătind fermoare pentru genţi de voiaj

Foto: H. BUCHFELNER

P ro b e  te h n o lo g ic e
La uzina „Emailul roşu“ din 

Mediaş a intrat în probe tehno
logice o instalaţie de decapare 
prin inversiune. Noua instalaţie 
este automatizată pe bază de 
program, iar trecerea produse
lor dintr-o baie în cealaltă se 
face succesiv, asigurînd o unifor
mizare a emailării. Operaţia de 
decapare va dura numai 8 mi
nute. Faţă de vechiul procedeu, 
productivitatea muncii la această 
operaţie va creşte cu 50 la sută.

•  •  •

C a b in e t te h n ic  
f r u n ta ş

Ieri, la întreprinderea „Fla
mura roşie“ Sibiu, a avut loc 
festivitatea decernării titlului de 
cabinet tehnic fruntaş, în cadrul 
concursului de inovaţii lansat de 
Ministerul Industriei Uşoare. Co
lectivul cabinetului a desfăşurat
0 largă mişcare pe linie de ino
vaţii. Anul trecut s-au propus 
82 inovaţii şi din acestea 64 au 
fost aplicate în producţie, obţi- 
nîndu-se economii în valoare de
1 756 352 lei. Printre inovatori îi 
amintim pe Teodor Cernătescu, 
Gheorghe Alăman, loan Rău, 
Eugen Ambruş, Ilie Ittu, loan 
Frum, loan Drăgoi şi inginerii 
Ilie Miclăuş şi Lazăr Chiriac. 
După festivitate, orchestra şi so
liştii vocali ai întreprinderii au 
prezentat un frumos program 
artistic în cinstea inovatorilor.

La masa rotundă a cetăţenilor:

Aprovizionarea populaţiei
Ziarul nostru a tratat, în repetate 

rînduri, mereu actuala problemă a 
comerţului. Faptul că revenim pe
riodic cu atîta insistenţă este o do
vadă a interesului care trebuie acor
dat acestui aspect.

Se pleacă, de fiecare dată, de la 
un adevăr imposibil de contestat: în 
domeniul comercial, Sibiul se bucu
ră pe plan naţional de reputaţia unei 
puternice tradiţii. Oaspeţi ai ora
şului au relevat nu o dată faptul 
că faţă de multe alte localităţi „stăm

Comerţul nu este o cenuşăreasă
Certuri pe seama consulmatorilor
„Cine se scoală de dimineaţă . . nu mai e valabil ?
Grădinarul nu cumpără castraveţi. îi vinde !

Problem e de d ie te tică
Interviu cu dr. CORNELIU TODEA — medic primar

Zilele trecute, a avut loc Ia Me
diaş o consfătuire interjudeţeană cu 
tema „Aspecte etiopalogenice şi cli
nice ale bolilor din ultimele decenii, 
în urma tratamentelor moderne“ 
(antibioterapie, corticoterapie, enzi- 
moterapie etc.). La această consfă
tuire medicul sibian, dr. Corneliu 
Todea, a ţinut comunicarea „Pro
bleme dietetice în legătură cu con
secinţele aplicării tratamentelor cli
nice moderne“.

L-am rugat pe autorul lucrării să 
împărtăşească cititorilor noştri, din 
experienţa ştiinţifică şi practică a 
problemelor dietetice în legătură cu 
consecinţele aplicării tratamentelor 
clinice moderne.

— Dietetica modernă face parte 
din gama terapeutică aplicată atît 
preventiv cit şi curativ, factorul 
alimentar, alături de cel medica
mentos, avînd o valoare terapeutică 
primordială. Pentru ca un organism 
să se adapteze la mediu, este nece
sar să se prezinte un echilibru între 
mişcările catobolice interne care eli
berează energia şi mişcările anabo- 
lice, care stopează această energie. 
De altfel, de aici rezultă şi princi
piul de bază clin dietetica modernă: 
Evitarea supraîncărcării şi depozi
tării în ţesuturi, rămînînd ca diete
tica să se adapteze Ia capacitatea 
metabolică individuală.

— Ce legătură are dietetica cu 
consecinţele aplicării tratamentelor 
clinice moderne?

— tn prezent, în orice serviciu de 
spital, mai. mult de 5Q ia sulă dintre 
bolnavi sini supuşi unui tra' ment 
chimioterapie şi mai ales tu antibio
tice. Acestea îşi găsesi o targa apli
care în infecţiile căilor aeriene su

perioare ale plămînului şi pleurei, în 
infecţiile inimii şi vaselor, în cele ale 
căilor biliare, în entrite şi colite, în 
infecţiile căilor urinare şi ale rini
chiului etc. De aceea medicului in
ternist i se cer cunoştinţe precise în 
ceea ce priveşte farmacodinatnia ac
tuală a acestor substanţe, cate, nu 
sínt cu totul inofensive. In ce pri- | 
veşte patogenia tulburărilor alergice 
post-medicamentoase, majoritatea lor I 
au o oarecare relaţie între apariţia I 
reacţiilor şi dozele de medicamente 1 
administrate. Alergia medicamentoasă I 
este complexă şi ridică numeroase 
probleme 1a patul bolnavului căci, 
ioane adesea, dalele clinice sím in
suficiente pentru precizarea diagno
sticului. Deci, medicului internist i se 
cere cunoaşterea comportării bolna
vului faţă de aceste produse medica- 

1 mentoase pentru a evita accidentele Şi 
dacă va cunoaşte această comportare 
el va putea prescrie un regim alimen
tar personalizat. Iată legătura. Spu
nem aceasta, deoarece, orice om are 
o margine de toleranţă faţă de ali
mentele alergenice, foarte variabile şt 
influenţate de factorii climatici, emo 
ţionali etc. Teoretic, orice aliment 
poate deveni un alergent. De aceea 
noi considerăm că prescrierea unui 
regim alimentai personalizat este de 
o importanţă primordială pentru pre
venirea reacţiilor alergice postniediia- 
mentoase căci, prin această terapie 
dietetică, antibioticele care scad nu

(G oniinnate în pag a II a)

Convorbire realizată de 
AL. SOMEŞANU

bine“. Afirmaţia vizitatorilor noştri, 
justă de altfel, invită însă la reflec
ţie. Nu cumva ne imaginăm că sîn- 
tem cei mai grozavi? Din păcate, 
în multe cazuri, aşa este. Conside- 
rînd probabil că, în virtutea unei 
îndelungi activităţi, treburile vor 
merge automat bine, comerţul si
bian este deseori în ochii organelor 
de control un fel de cenuşăreasă 
descurcăreaţă care nu mai are ne
voie de supraveghere. Foarţe greşit! 
Vom încerca s-o dovedim acelor to
varăşi care se fac vinovaţi de un 
soi de imobilism extrem de pericu
los pentru avansul comerţului local 
pe toate planurile.

S-a discutat destul de des despre 
aprovizionarea neritmică ■ a magazi
nelor specializate în vînzarea pîinii. 
Faptul comercial —; se ştie de enorm 
de multă,vreme acest lucru —- nu 
se reduce la vînzare-cumpărare. A- 
provizionarea care îl precedă este 
poate de mai mare importanţă decit' 
schimbul dintre magazin ,şj cetăţean. 
Este greu, chiar' im’posibil, să găsim 
scuze în privinţa pîinii. Combina
tul de morărit şi panificaţie din Si
biu e capabil să producă mult peste 
necesarul populaţiei. Şi, totuşi, sínt 
zile cînd. în magazine de-a rîndul, 
rafturile sínt goale. Este arhicunos
cutul caz al serilor de sîmbătă. Se 
produce mai puţină pîine sîmbăta? 
Da! De ce? Pentru că gestionarii 
unităţilor de desfacere, dintr-o inad
misibilă „prudenţă“, fac comenzi re
duse care să le permită vînzarea 
mai rapidă a măpfii. Cazurile au. 
devenit de multă vreme fenomen. 
Menţinerea lor duce, în mod logic, 
la o singură concluzie: nu conduce
rea I.C.S. Alimentara conduce acti
vitatea responsabililor de unităţi, ci, 
se vede .treaba, inyers! Gestionarii 
magazinelor de pîine şi carne se do
vedesc, deci, mai convingători decît 
direcţiunea! Responsabilii unităţilor 
de 1 desfacere sínt traşi la răspundere 
şi uneori penalizaţi' de direcţiunea' 
întreprinderii. Pe tovarăşii directori 
cine-i penalizează pentru faptul că, 
de multe ori, mărfurile lipsesc din 
magazine nu datorită imposibilităţii 
de a fi procurate, . ci dintr-o con
damnabilă orientare a celor care 
„nu vor să se complice“?

Intre I.C.S. Alimentara şi princi

palii săi furnizori sibieni de pîine, 
carne şi lapte au loc mereu certuri. 
Ele „transpiră“ de multe ori şi în 
şedinţele întrunite pentru a discuta 
tema care face obiectul acestui ar
ticol. Nimeni nu poate înţelege şi 
nu poate admite de ce sínt obligaţi 
locuitorii municipiului şi judeţului 
Sibiu să suporte, pe pielea lor, ne
înţelegerile dintre întreprinderile, ca
re au obligaţia să; le pună la •dispo
ziţie produse de consum' şi nicide
cum hîrtii justificative. Se uită prea 
des că singura raţiune a existenţei 
unor astfel de întreprinderi este sa
tisfacerea deplină şi ritmică a ce
rinţelor populaţiei şi nu alta, în- 
tîmplătoare.

Aprovizionarea cu legume, fructe 
şi zarzavaturi este în gtgnţia noas
tră de multă vreme. Este sezonul de 
vîrf al acestor prgduse şi este firesc, 
deci, ca acum să discutăm despre

acest lucru. Proverbul cu „iarna car 
şi vara sanie“ se aplică mai greu 
m  acest caz. Constatăm insă aproa
pe cu stupefacţie că, la I.J.L.F. Sibiu, 
un alt proverb — cel cu „cine se 
scoală de dimineaţă“ — este golit de 
conţinut printr-o întîmplare cu va
loare de obicei. Orice om gospodar 
se grăbeşte să ajungă dimineaţa mai 
devreme în piaţă, în dorinţa de a 
cumpăra legume, zarzavaturi şi 
fructe mai proaspete. Eroare! Uni
tăţile de legume şi fructe detronea
ză, dintr-o lovitură de morcov, va
labilitatea proverbului. Aici se vinde 
întîi marfa veche — că doar n-o 
să-i rămînă gestionarului! — şi abia 
apoi cea proaspătă. Adică, mai pe 
româneşte, după ce se ofileşte şi 
cea proaspătă! Iată-ne ajunşi în faţa 
unei alte interesante probleme le
gate de prima: preţurile. In vechea 
organizare administrativ-teritorială 
mai aveam, cît de cît, scuza că 
fixarea preţurilor se făcea în altă 
parte şi ajungeau cu întîrziere la 
Sibiu. Acum acest lucru se face la 
Sibiu şi totuşi piaţa organizată este

Recoltatul 
furajelor trebuie 

intensificat

(Continuare în pag a III a) 

MARIUS VINTILĂ

Măsurile iniţiate şi aplicate de con
ducerile unităţilor agricole socialiste 
pentru asigurarea bazei furajere tre
buie să fie prompte, operative şi efi
ciente. Cu toate condiţiile vitrege din 
anul acesta, în jurul nostru sínt sufi
ciente resurse de nutreţuri pentru aco
perirea necesarului. Un raid-anchetă 
întreprins de redacţia noastră prin 
cîteva unităţi agricole socialiste a fost 
de natură să ne demonstreze că sur
sele de furaje existente nu sínt folo
site cu maximum de eficienţă, din 
cauză că unii preşedinţi sau ingineri 
din C.A.P.-uri, prinşi de „febra“ în
treţinerii culturilor, au uitat aproape 
că după vară vine toamna, iar după 
aceasta — iarna, care „pune proble
me“ pentru efectivele de animale.

La sediul C.A.P. Şura Mare întil- 
nim şi pe inginerul agronom şi pe 
preşedintele unităţii. Ambii ne-au 
mărturisit că „din cele 549 hectare 
fîneaţă naturală, nu s-a cosit pînă 
acum nici un hectar“. De ce? „Iarba 
este încă mică“, vine răspunsul ingi
nerului Dumitru Frăsie. O incursiune 
pe luncă însă a fost de natură să 
dezmintă această afirmaţie: iarba — 
mai mică, e drept, decit în anii tre
cuţi, se usucă „din pjeioare“, aştep- 
tînd coasa ce nu mai vine. Şanţurile 
de la Şura Mare sínt bogate în nu
treţuri. „De ce nu se coseşte iarba 
de pe şanţuri, tovarăşe preşedinte?“ — 
„Nici nu vom cosi. şanţurile, pentru 
că tiu este rentabil să cosim şj să de
pozităm asemenea fin". Nu ştim pre
cis dacă o „asemenea concepţie“ nu 
este de natură să aducă prejudicii 
C.A.P. Şura Mare. Cu toate că în 
această unitate sínt unele realizări în 
privinţa asigurării bazei furajere. (S-au 
recoltat şi depozitat 70 tone fin de 
lucerna, 20 tone fîn de sparcetâ), 
conducerea tehnică şi administrativă 
nu trebuie să uite nici .un moment 
că lipsa de organizare a muncii în 
campania aceasta poate contribui 
„activ" la pierderea unor importante 
surse de furaje şi la scăderea pro
ducţiei în zootehnie.

C.A.P. Slimnic, unitate cu mari 
surse de nutreţuri. Există însă, încă 
din planul anual de producţie al 
acestei unităţi, unele „nereguli“ în 
privinţa plantelor furajere: în capi
tolul 3 al planului (Modul de folo
sinţă al terenului), în dreptul rubricii 
„Fineţe naturale", este trecută cifra 
345 hectare, în timp ce în fila urmă-, 
toare, la capitolul 4 (Cultura plan
telor), în dreptul aceleiaşi rubrici, este 
trecută cifra 300 hectare. Ce supra
faţă de fîneaţă naturală are C.A.P. 
Slimnic, tovarăşe inginer, care aţi în
tocmit planul de producţie al unităţii 
pe 1968? In afară de această sursă 
importantă de furaje, de care însă 
pînă acum nu s-a „atins“ nimeni 
(Adică nu s-a început coasa, deşi 
perioada optimă de cosire e „în 
floare“), C.A.P. Slimnic mai posedă 
o suprafaţă de 122 hectare trifoi pen
tru fîn, 15 hectare sparcetă şi 8 hec
tare lucerna. Cu toate că unitatea stă 
foarte prost cu producţia de lapte de 
vacă (faţă de o producţie marfă pla
nificată la acest produs pe primele 
5 luni ale anului de 66 600 1, cu 
116 600 lei, s-au realizat numai
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45 000 1 cu 78 800 lei), conducerea 
C.A.P.-ului (preşedinte Nicolae Hanea 
şi inginer Teodor Popescu) nu dă do
vadă că ar fi tras unele învăţăminte 
de aici. Ba mai mult, în loc să se 
ocupe cu problemele de producţie, in
ginerul unităţii era plecat la Sibiu, 
să predea, la contract, lina de oaie 
obţinută din tunsoarea efectuată acum 
cîteva zile în urmă. Şi la Slimnic 
şanţurile stau necosite, în timp ce, 
pentru masa verde la porci, se co
seşte lucerna de cea mai bună cali
tate (conductorul de atelaj Pavel 
Tatu ne-a relatat că face „această 
operaţie" de cîteva zile). Iată cum 
se irosesc două surse de furaje, in 
loc să fie ambele folosite raţional şi 
aceasta din cauza unei inexplicabile 
comodităţi în organizarea muncii. 
Credem că ar fi timpul ca şi la Slim
nic să se înţeleagă eforturile depuse 
de întreaga ţară pentru asigurarea fu
rajelor pentru animalele proprietate 
cooperatistă şi să se manifeste mai 
multă grijă faţă de valoroasele nutre
ţuri ce se pierd fără eficienţi eco
nomică.

La C.A.P. Loamneş se lucrează in
tens la întreţinerea culturilor. In acest 
timp, preşedintele unităţii (loan Pre- 
secan) şi cei doi ingineri (Boris Ca-

(Gonrinuare în pag. a III-a) 

GH. GRÄDINARU

Maşina pentru încărcat furaje este folosită din plin Ia ferma zootehnică din Mercutea Sibiului

Acriful
La ghişeu, după tejghea, ori 

la masa unde se „înfiinţează“ 
pentru a te servi, poartă aproxi
mativ aceeaşi mască dezagreabilă. 
Privind parcă peste capul celui 
cu care vorbeşte, te somează să-ţi 
spui păsul. Te va soma privirea 
ochilor care împung, te va soma 
tonu-i răstit ca şi întreaga-i 
fiinţă pe care a pus stăpînire 
plictiseala, splenul, proasta dis
poziţie. „Ce doreşti?“. îţi vei 
rosti, cu o voce mai mult sau 
mai puţin intimidată, dorinţa. 
Replica „acritului“ va veni

O P I N I I

promptă: „N-avem!“ sau „Nu se 
poate!“.

La privirea-ţi nedumerită, va 
binevoi a-ţi acorda, privind în 
acelaşi punct situat parcă din
colo de capul tău, o sumară lă
murire.

O veritabilă dezlănţuire va ur
ma însă celui mai mic gest de 
nemulţumire ce l-ai putea schi
ţa. „Dacă nu vă place . . .“ sau 
„Nu sínt obligat să . . . “ repre
zintă pentru slujbaşul acrit pla
toşa de care se serveşte cu fie
care prilej. Orice tatonări rămîn 
fără succes şi omul devine o ce
tate inexpugnabilă, capabilă din 
acest moment doar la agresiune. 
La nedumerirea ce mi-o expri
mam intr-un magazin sătesc în 
faţa lipsei unor mărfuri strict 
necesare, un asemenea exemplar 
mi-a servit această replică: „Să 
vă pară bine că vă aduc şi cît 
vă aduc“. Adică noi, bieţii de 
noi, să fim mulţumiţi că omul 
„se sacrifică“, făcind o muncă 
pentru care uită că e retribuit. 
Este aceasta o categorie specială 
a acriţilor. Tn limbaj plastic 
popular grupul e acoperit de 
sensurile unui verb cu rezonanţe 
cabaline: ;,S-a îmbuiecit".

Modulaţii nebănuite, cu vizi
bile tendinţe spre slugărnicie, do- 
bîndeşte vocea „acritului“ atunci 
~ţnd recunoaşte în client un 
„şef“. Zîmbetul afabil, prompti
tudinea, dorinţa de a plăcea sîrrt 
atunci componeiStele unei' alte 
măşti ce şi-b pune parcă pentru 
ocazii festive. Un singur gest ce 
ar declanşa pe faţa şefului o um
bră abia vizibilă îi poate pro
voca „acritului“ veritabile coş
maruri. Pentru categoria aceasta, 
personajul liii Celtov, care a su
combat, terorizat de gîndtil unui

■ ontimtare în pag a- II a 
VICTOR DOMŞA
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produce subansamble şi piese pentru auto
vehicule:
— Amortizoare telescopice pentru suspensiile 
tuturor autovehiculelor româneşti
— Ştergătoare de parbriz, oglinzi retrovi
zoare, instalaţii de încălzire cabină, jaluzele 
radiator, prelate cu covergi pentru autocami
oanele SR-131, SR-113 şi derivate
— Piese de schimb pentru autocamioane 
SR-101: arbori cotiţi, axe planetare, cruci car- 
danice, casete diferenţial şi cruci diferenţial, 
discuri ambreiaj, filtre de ulei, filtre de ben
zină, bare de direcţie longitudinale, transver
sale, capete de bară etc.
— Piese de schimb pentru autocamioane 
SR-131 şi SR-113; servomecanism vacumatic, 
pompă centrală, pompă comandă ambreiaj 
acţionare hidraulică a ambreiajului etc.

Sibiu, Bulevardul Victoriei nr. 42-44 
Telex 012733 Telefon 15090.

Pag. 2 TRIBUNA SIBIULUI

1.1. S, A n tre p o z itu l f r ig o r ife r  Sibiu
angajează:

— 3 electricieni
— 3 mecanici frigotehnişti.
— 1 maistru frigotehnist
— 30 muncitori necalificaţi pentru cursul de 

calificare — ciontolitori — alegători.
— femei — sortatoare fructe

Informaţii se pot lua zilnic la biroul personaj tele
fon 12877 sau 13159.

Scenă din spectacolul susţinut, marţi după-masă, de elevii Şcolii superioare de ofiţeri
Zilei şcolii

„Nicolae Bălcescu“ in sala clubului „Independenţa“, cu prilejul 
Foto: H. BUCHFELNER

O nouă acţiune de atac reuşită a 
lotului olimpic al României în întâl
nirea amicală susţinută marţi în 
cinstea Zilei Şcolii superioare de 

ofiţeri „N. Bălcescu“ Sibiu

scînduri bătute în solarul ce încon
joară bazinul sínt singurele reparaţii 
ce se pot executa? Nu e oare nevoie 
de a se depune eforturi mai susţi
nute incit să se instaleze sistemul de 
încălzire a apei, mărindu-se cu cel 
puţin două luni pe an activitatea 
sportivă în bazin?

Sînţ în Sibiu 6 antrenori. Vete
ranul Iosif Szigheti, care a depus în 
decursul atîtor ani o muncă plină 
de dăruire, de abnegaţie, a ridicat 
mulţi sportivi de talie europeană, 
campioni republicani. Dintre aceş
tia este suficient să amintim pe 
maeştrii sportului F. Heitz, Fî. Wit
tenberger, N. Hatzack, profesorii 
Nora Miess şi N. Dembiţchi, care nu 
şi-au unit însă eforturile pentru o 
cauză comună: nataţia să devină 
sport de masă printre copii.

Acum, intr-un oraş ca al nostru, 
cu şase antrenori de specialitate, cu 
cca 25 000 de elevi (din care nici 
măcar 1 la sută r.u practică nata
ţia!), nu se poate face mai 
mult? In anii trecuţi s-a încercat 
cite ceva — sporadic şi dezorgani
zat — înfiinţarea unor centre de 
învăţarea înotului pentru copii. 
Şi doar nu puţini sínt părinţii care 
doresc ca fii şi fiicele lor să ştie să 
înoate, plătind şi o taxă pentru 
aceasta. Atunci de ce ele nu se or
ganizează la nivelul cerinţelor?

Ne întrebăm deseori, de ce la Si
biu, un oraş cu o bogată tradiţie 
în obţinerea performanţelor, poţi 
să numeri pînă la cinci campionii, 
din care se remarcă Ion Miclăuş, 
recordman la 100 m delfin şi sări
torul Ion Ganea, prima vedetă a 
trambulinei?! Unde e acea pleiadă 
de performeri pe care i-a dat Si
biul? Ca în orice domeniu şi în 
nataţie s-au făcut progrese. La noi 
însă s-a rămas în urmă atît în crea
rea condiţiilor, dar şi în ce priveşte 
preocuparea administrativă.

Sínt în Sibiu talente, antrenorii 
preconizează experimente, cred în 
reuşita lor, dar trebuie încurajaţi, 
sprijiniţi. Se cer cu stringenţă asi
gurate condiţii favorabile, pentru 
dezvoltarea în primul rînd a pepi
nierei din rîndul căreia să se selec
ţioneze şi să se pregătească sportivi 
de performanţă, care să se afirme 
pe plan republican.

C. PORSENNA

11.00 Curs de limba spaniolă 
(lecţiile 11 şi 12).

12.00 Telecronica economică. Stocu
rile greu vandabile... o fa
talitate?

12.30 închiderea emisiunii de dimi
neaţă.

17.30 Pentru şcolari: Ceata lui 
Piţigoi.

18.00 TV pentru specialişti. Ciclul 
„medicină“.

18.30 Curs de limba rusă
19.00 Studioul pionierilor . . .  

la Suceava.
19.30 Telejurnalul de seară.
19.50 Buletinul meteorologic. 

Publicitate.
20.00 Film serial: Vikingii.
20,26 întrebări la care s-a răspuns, 

întrebări la care nu s-a răspuns 
încă.

21,10 Teleglob. Algeria.
21.30 Studioul mic: „Un capriciu“ 

de Alfred de Musset.
22,15 Arta plastică.
22,35 Seară de romanţe.
22.50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

TEATRU
Formaţia Teatrului Naţional din 

Craiova prezintă, în sala Teatrului 
de stat Sibiu, la ora 20,00, piesa 
Act veneţian de Camil Petrescu.

CONFERINŢE
La biblioteca clubului Independen

ţa din Sibiu, ora 18,00, va avea loc 
expunerea: Folclorul românesc in 
creaţia lui loan Pop Reteganul. Pre
zintă Constantin .Velcu,

MUZEE
Muzeul municipal Mediaş şi Mu

zeul orăşenesc Agnita. Program de 
vizitare: orele 11—17,

Confruntările amicale ale A.S.A. 
Sibiu — adevărate demonstraţii

în cursul zilei de marţi, echipe ale 
A.S.A. Sibiu au susţinut, în locali
tate, întîlniri amicale, la trei disci
pline sportive, cu adversari reduta
bili. Astfel, la volei, întîlnirea dintre 
A.S.A.' şi lotul republican olimpic a 
constituit o adevărată demonstraţie a 
jocului cu mingea peste plasă. A în
vins cu 3—0 lotul olimpic.

La handbal, cu tot timpul nefavo
rabil, formaţia Steaua Bucureşti, de
ţinătoarea „Cupei campionilor euro
peni“, a învins, după un joc specta
culos, de înalt nivel, demonstrat de

VOLEI

campionii republicani, cu 24—8 
(12-3).

Formaţia de divizia C, A.S.A., a 
întîlnit, la fotbal, în echipa de ti
neret (rezerve) a clubului Steaua un 
redutabil adversar. Oaspeţii, după un 
joc plăcut, cu multe faze spectacu
loase, au învins cu 3—0 (1—0) prin 
golurile înscrise de Vigu, Creiniceanu 
şi C. Ionescu.

Cele trei întîlniri amicale au con
stituit pentru publicul spectator sibian 
o adevărată delectare. El a avut 
ocazia să vadă evoluînd, în echipele 
oaspete, mulţi sportivi de certă va
loare republicană.

Independenta - campioană judeţeană
în campionatul judeţean masculin, 

încheiat recent, formaţia sibiană Inde
pendenţa n-a cunoscut înfrîngere. Pe 
tot parcursul competiţiei, această 
echipă a cîştigat toate partidele la 
scoruri maxime, necedînd nici un set. 
In rîndul ei activează sportivi de va
loare, cum sínt Wantuch, Ursea şi 
rutinatul Chinzeriuc. Alături de ei 
mai sínt Layos, Kosa, Kürti, Raţiu,

Mendel şi Moraru. Echipa este pregă
tită de Florin Baciu.

O bună comportare au avut şi ti
nerii elevi ai Şcolii sportive, care 
s-au clasat pe locul doi. Dar iată 
clasamentul final:
1. Independenţa Sib.
2. Şcoala sp. Sib.
3. Chim ia C. Mică
4. Gaz metan Med.
5. 7 Noiem brie Sib.
6. Balanţa Sib.

30— 0 20 
24— 8 18
17—17 15 
14—19 13 
12—23 13 
3—30 5

O 'p in i i  d e s p r e  î n o t
Aproape orice copil întrebat ce-ar 

vrea să devină, răspunde invariabil: 
marinar, aviator... De ce? Pentru că 
simte, pentru că ştie ce calităţi dez
voltă practicarea unor astfel de me
serii — atributele majore, — cu
rajul, forţa, vioiciunea pe care le 
impun.

Iată de ce nataţia, acest sport 
complex, care dezvoltă multilateral 
organismul, format din ÎNOT (ca
tegoric scris cu majuscule!) sărituri 
şi polo, trebuie să atragă cit mai 
mulţi copii, adolescenţi, tineri. Na
taţia constituie o cerinţă imperioasă, 
cotidiană, omul trebuie neapărat să 
înveţe, şi încă de mic, mişcările ne
cesare menţinerii la suprafaţa apei.

La Sibiu, în 1936 s-a construit un

ştrand cu o destinaţie sportivă (ţi- 
nînd cont de dimensiunile olimpice, 
de prima — pe atunci — trambu
lină din ţară, avînd întreaga garni
tură, de un sparge val ideal, datorită 

căruia, în pofida aglomeraţiei din bazin, 
apa nu va fi niciodată vălurită). Cu 
toate aceste calităţi de bază spor
tivă, rămîne totuşi un ştrand pu
blic, nefolosit de înotătorii sportivi 
(cîţi mai sínt!) nici măcar în cele 
două-trei luni ale sezonului.

C.S.M.S. (curios, nu are secţie de 
nataţie!), care administrează această 
piscină, nu a luat nici o măsură (şi 
se cer cu stringenţă foarte multe), 
cu toate că beneficiile nu sínt de loc 
nişte cifre neglijabile. Doar văruirea 
pereţilor, repararea gardului şi cîteva

Celebrul actor Marcello Mastroianni 
în filmul italian Un hectar de cer, 
care rulează la cinematograful „In

dependenţa" din Sibiu

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Peretele vrăjitoarelor (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Moartea vine pe 
ploaie (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Sfidarea (orele 
17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Cine călăreşte un tigru (orele 17,00 
şi 19,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Sin
gurătatea alergătorului de cursă lun
gă (orele 17,00 şi 19,00).

RADIO
Buletine de ştiri: 5,00; 5,30; 9,00; 

11,00; 15,00; 18,00; 20,00; 24,00;

1,00; 2,00 şi 4,00 (programul 1); 
7,30; 8,30; 10,00; 12,00; 18,55;
0,55—1,00 (programul II).

Radiojurnale: 5,50; 13,00; 16,00; 
19,00; 22,00 (programul I); 14,00; 
17,00; 23,00 (programul lî).

Emisiuni literare: 8,25 — Moment 
poetic: „Să fii contemporan“. Ver
surile de Gh. Tomozei şi Cezar Bal
tag; 18,02 — Tribuna radio; 21,05 
— Scriitori la microfon — Remus 
Luca; 22,30 — Moment poetic. „La
mentaţia Ioanei d’Arc pe rug“ de 
Radu Stanca (programul I); 18,30 — 
Memoria pămîntului românesc •  
Revoluţia de la 1848 din Ţările Ro
mâne în conştiinţa europeană (pro
gramul II).

Muzică simfonică şi de operetă:
10,45; 11,25; 15,05; 15,25; 16,45;
18,40 (programul I) ; 8,35; 9,30;
11,45; 12,30; 13,00; 13,50; 14,08;
16,00; 19,50; 20,00; 23,07; 23,40
(programul II).

Muzici uşoară şi de jazz : 6,00;
8,30; 9,05; 12,00; 13,20; 14,50;
15,35; 17,15; 19,30; 20,35; 21,00;
21,25; 22,20; 22,35; 23,35; 0,OS-
5,00 (programul I); 7,45; 10,05;
10,55; 11,15; 15,00; 16,25; 18,15;
18,50; 22,30; 24,00 (programul 11).

Muzică populară: 10,00; 10,30;
12,30; 14,00; 16,20; 18,15; 20,20
(programul I); 7,00;; 8,00; 12,07;
13,15; 15,45; 17,15; 19,00 (progra-
mul II).

Teatru radiofonic: 9,30 — Teatru 
scurt Ulei, adaptare radiofonică du
pă piesa lui Eugen O’Neill (progra
mul I).

TELEVIZIUNE
Emisiuni în reluare.

10,00 Curs de limba germani 
(lecţiile 11 şi 12),

întreprinderea de centrale 
hidroelectrice Argeş
cu sediul în CURTEA DE ARGEŞ 

ANGAJEAZA:
— şef serviciu investiţii,
— şef serviciu tehnic,
— şef serviciu producţie,
— inginer construcţii hidrotehnice,
— ingineri electromecanici,
— electricieni centrale şi staţii

cu îndeplinirea condiţiilor de studii şi stagiu 
prevăzute de normativele în vigoare, 
întreprinderea asigură locuinţă.

Informaţii suplimentare la telefon nr. 111, 
Căpăţîneni, judeţul Argeş.

Unităţile cooperaţiei de consnm
DIN JUDEŢUL SIBIU

f  vă oferă un bogat sortiment de:
— radio receptoare
— televizoare
— maşini de cusut
— maşini de spălat
— aspiratoare de praf
— frigidere

ce se pot cumpăra de către salariaţi şi cu plata 
în rate

Fabrica de covoare 
„Dumbrava“

angajează urgent un şef formaţie P.C.I.
Condiţii de angajare:
să fie absolvent a 7 clase elementare şi să aibă sta
giul militar satisfăcut.

Ş c o a la  d e  ş o fe r i  p ro fe s io n iş t i
TURNIŞOR-S1BIU

angajează:
— un contabil I.

ACRITUL
(Urmare din pag. 1)

gest ireparabil la adresa şefului, 
pare reprezentativ. Bineînţeles, 
în sensul pe care îl are cores
pondenţa ce poate fi stabilită 
între un erou literar şl indivizii 
de azi, purtători ai unei fărîme 
din morbul slujbaşului cehovian.

O altă ceată, cea a „subtililor“, 
poate să păstreze aceeaşi ampli
tudine a vocii, dar iţi serveşte 
cîteva vulgare „luări peste pi
cior", trăgînd cu coada ochiului 
la vecinul cucerit de isteţimea 
celui ce se produce. Orice în
cercare de readucere pe tărimul 
sobrietăţii şi al decenţei, va de
clanşa şi aici furtuna.

Grupul de care ne ocupăm nu 
e numai o barieră pe drumul 
bunei deserviri şi rezolvări a ce
rerilor oamenilor muncii. Sală— 
şluind în unităţile comerciale, a- 
cest tip de slujbaş e şi un duş
man al comerţului. Nu cerem, 
bineînţeles, nimănui să explodeze 
de bucurie, să fie permanent gata 
să . . .  joace. Poate avea şi el ne
cazuri. Rigoletto trebuia să rîdă, 
să distreze cînd inima îi cerea 
să-şi plîngă amarul. Şi-a jucat 
totuşi rolul graţie unui efort su
praomenesc. E prea mult să ce
rem aceasta şi celor care deser
vesc publicul? E prea mult să 
cerem ca zîmbetul să fie obliga
ţie de serviciu? Dacă da, atunci 
ne mulţumim şt cu ' mai puţin, 
dar, nici intr-un caz-cu acreala.

Un cetăţean nedumerit asupra 
unei chestiuni, primise în obraz 
şi strînsura de venin a „acritu- 
lui“, M-a rugat să merg eu să 
cer lămurirea. „Decit să mai dau 
faţă cu el, mai bine mă las pă
gubaş de tot“. Faptul e sugestiv 
pentru răul pe care-1 poartă, la
tent, atitudinea celor la care ne 
referim.

Pentru „acrit“ legile, regula
mentele, paragrafele nu sínt în
dreptare c i . . .  „umbre“ sub fal
durile cărora îşi ascunde privi
rea. Cutare cerere e în contra
dicţie cu cutare articol pe care 
„nu el l-a făcut“. Nu-şi dă însă 
osteneala să dea lămuriri supli
mentare, să îndrume, să dea su
gestii. „Ce-s eu, birou de infor
maţii?“ Şi cu asta se întoarce, 
găsindu-şi aparent altă ocupaţie.

O interesantă filozofie, una 
proprie — strînsură de proastă 
creştere— îngustimea orizontului 
şi goliciunea interioară, e fun
damentul etic al unor atari 
exemplare.

Subtil ori grosolan, „acritul“ 
e o plagă pe care doar munca 
educativă insistentă, corelată cu 
acţiunea intransigentă a opiniei 
publice, o pot eradica. Căci, în- 
tr-o societate ca a noastră, in 
care relaţiile de orice fel au fost 
aşezate pe piloni trainici, ase
menea indivizi aduc izul lipsei 
de omenie şi un fior dezagreabil.

Pr o b l e me
d e  d i e t e t i c a
(Urmare din pag. I)

mai potenţialul patogen al agentului 
raicrobian, îşi asigură eficienţa, lîsind 
rezolvarea infecţiei pe seama unui 
organism stimulat igieno-dietetic.

— De ce natură sínt inciden
tele fi accidentele survenite după 
eorticoterapie?

— Sínt de natură metabolici şi sínt 
urmate de cele digestive. Corticoste- 
reizii acţionează asupra apei şi elec
trolizei organismului, asupra metabo
lismului hipico-glucidic, asupra cata- 
bolismului protidic, asupra metabolis
mului acidului uric şi a metabolismu
lui calciului. Şi dacă corticoterapia 
nu vindecă prin ea însăşi nici o boală, 
neputînd ataca cauza ei, este totuşi 
un tratament ajutător patogenetic şi 
simptomatic de o importanţă deose
bită. Dar şi corticoterapia trebuie 
aplicată în cadrul unui tratament 
complex, în care regimul igieno-die
tetic are un mare rol, dacă ţinem 
cont de accidentele metabolice amin
tite.

— Din cele spuse de dumnea
voastră reiese că dieta joacă un 
mare rol in tratamentul aproape 
al tuturor bolilor, exercitind efecte 
multiple şi complexe asupra tu
turor organelor şi sistemelor func
ţionale de apărare ale organismu
lui. Ce rezultate aţi obţinut 
dumneavoastră?

— în ultimii 5 ani am acumulat 
e experienţă fructuoasă pentru efici
enţa terapiei cu antibiotice. Din 255 
supuse unui tratament cu antibiotice 
din grupul penicilină, streptomicină 
şi din cele cu spectrul larg; cloran- 
fenicol şi tetraciclină, prescriind o 
dietă individuală ţinînd cont de ele
mentele de alergie alimentară, nu am 
înregistrat nici o reacţie post-medi- 
camentoasă. De asemenea, corticote
rapia am urmărit-o în 45 cazuri, în 
care paralel am indicat o dietă indi
viduală. Nu am înregistrat nici un 
accident post-medicamentos. In toate 
tratamentele medicamentoase am pre
ferat tratamentele discontinui (7 zile 
alternînd în pauze de 10 zile) şi sínt 
adeptul dozelor minime eficace.

— In concluzie?
— F̂ xistă deci, o adevărată pato

logie a terapeuticii moderne. Si din 
ecuaţia compusă a chimioterapie: ma

nifestărilor post-medicamerrtoase şi 
dietă, factorul cel mai uşor de indi
vidualizat rămîne cel alimentar, care 
stimulează cel mai eficient forţele de 
apărare ale organismului, scopul su
prem al terapeuticii integrale.

a z i . . .

ANIVERSARI
Q 100 de ani de la naşterea (1868) 

lui Dimitrie Dinicu, violoncelist, 
dirijor şi pedagog român (m. 1936).

#  85 de ani de la naşterea (1883) 
scriitorului român I. I. Marinescu 
(m. 1939).

TIMPUL
Soarele răsare la 4 b şi 30 m şi 

apune la 20 h. Vreme instabilă cu 
cerul mai mult noros. Temporar 
vor cădea precipitaţii sub formă de 
ploaie. Vîntul va sufla slab, din 
sectorul nord-vestic. Minimele vor 
fi cuprinse între 9 şi 11 grade, iar 
maximele vor oscila între 16 şi 18 
grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Fredy, loveşte tu 

întîi (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); VICTORIA: Obsesia 
(orele 9,00; 11,00; 13,30; 16,00;
18,30; 21,00); TINERETULUI: În
toarcerea din munţi (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 
INDEPENDENŢA: Un hectar de 
cer (orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: El Do
rado (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Ho
cus-pocus (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20.30) ; UNIREA: Innourare trecă
toare (orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ei cuceresc 
cerul (orele 10,00; 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Cînd tu 
nu eşti (orele 11,00} 14,00; 16,00;
18.00 şi 20,00),

sp o r t.. .  sp o r t... sp o r t.. .

i 1 L 1
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Calitatea 
este neglijată
(Urmare din pag I)

Conducerea întreprinderii, specia
liştii motivează aceasta ca datorîn- 
du-se unor cauze obiective ca în- 
tîrzierea contractărilor, schimbarea 
prea des a sortimentelor, lipsa de 
maturitate etc. Este adevărat că şi 
acestea au repercusiuni asupra cali
tăţii, dar slaba calitate se datoreşte 
şi unor cauze subiective, care apar
ţin direct întreprinderii. Să enu
merăm doar cîteva dintre ele.

Se manifestă deficienţe în pregă
tirea tehnologiei şi în organizarea 
producţiei. încă nu s-a reuşit ca 
pentru fiecare model să se execute 
„seria zero“ şi o dată cu aceasta 
să se definitiveze în cele mai mici 
amănunte procesul tehnologic. Din 
cauza grabei, a pripelii, se introduc 
în procesul de fabricaţie modele 
care nu au asigurată materia primă 
necesară, muncitorii nu cunosc bine 
operaţiile ce trebuie să le execute, 
nu se fac încercări înainte ca mo
delul să fie asimilat ceea ce este şi 
firesc ca urmările să fie cele nedo
rite, iar refuzurile să crească.

Nici asistenţa tehnică nu este asi
gurată. Numai trei ingineri se ocupă 
direct de procesul de producţie, iar 
majoritatea maiştrilor au o pregătire 
mediocră, neputînd acorda asistenţa 
necesară şi neavînd posibilitatea 
luării de măsuri eficace.

Pentru remedierea acestei situaţii 
aflăm că în curînd vor sosi în fa
brică cei care au fost trimişi la 
şcoala de maiştri, iar pentru a întări 
asistenţa tehnică pe lîngă maiştrii 
existenţi vor fi repartizaţi ca briga
dieri cei mai buni muncitori cu o 
calificare corespunzătoare.

O altă cauză care a dus la creş
terea numărului de refuzuri este şi 
numărul mare de ore stagnări pro

vocate materiilor prime şi materia
lelor. Pe cinci luni se ridică la peste 
9 700 om ore, din care 5 000 om 
ore în luna mai. Aceasta a determi
nat lucrul în asalt pentru salvarea 
planului, neglijîndu-se bineînţeles 
calitatea.

Situaţia în care se prezintă în 
momentul de faţă fabrica „8 Mai“ 
obligă conducerea întreprinderii să 
ia măsuri radicale care să ducă la 
înlăturarea deficienţelor semnalate. 
Comitetul de partid, întreaga masă 
de comunişti, să intervină cu toată 
hotărîrea pentru găsirea unor mo
dalităţi practice de îmbunătăţire a 
calităţii, să se creeze o atmosferă 
de intoleranţă faţă de neglijarea 
„mărcii fabricii".

R e c o lta tu l furajelor 
trebuie intensificat

— — ■ l 
Strada 23 August din Agnita — artera principală a oraşului

(Urmare din pag. 1)

peni şi Gheorghe Banyai), se «cupă 
de organizarea taberelor de vară.
Contabilul şef al unităţii ne relâtează 
că „încă nu s-a început coasa la fî- 
neaţa naturală". De ce? Acelaşi răs
puns ca în celelalte unităţi: iarba e 
mică! Şi afirmaţia este făcuta în po
fida faptului că la intrarea în Mîndra 
lunca „geme" de iarbă (Aceasta este 
expresia cea mai nimerită). La tri
foi nu s-a început coasa. Am văzut 
trifoiul din „Dealul Haşagului“: 
47 hectare. Plantele sínt aproape 
uscate, tulpinile încep să se lignifice. 
Cu cît se întirzie cositul, cu atît şi 
coasa a II-a va fi mai „săracă“. Au 
uitat oare specialiştii de la Loamneş 
acest lucru? Nu credem! Credem însă 
că, în această perioadă, la Loamneş

0 iniţiativă 
demnă de urmat
Preocupaţi de găsirea unor 

forme concrete şi eficiente în 
munca de propagandă, comitetul 
de partid şi comitetul sindicatului 
de kt urina—„Balanţa“- -Sibiu' *u - 
editat o foaie volantă axată în 
întregime pe problema folosirii 
raţionale a timpului de muncă. 
Materialele publicate, pline de 
conţinut, într-o formă vioaie şi 
atractivă au stîrnit un viu inte
res în rîndul angajaţilor uzinei. 
Ecoul pozitiv al acestei iniţiative 
se aude deja în propunerile care 
au început să se facă în legătură 
cu tema abordată de foaia vo
lantă.

IMPLICAŢIILE perimării în  activitatea
DE CLUBO constantă majoră a complexu

lui de activităţi al zilelor noastre 
este creşterea gradului de compe
tenţă, de răspundere şi eficacitate, 
fapt care înlătură organic diletantis
mul şi superficialitatea. Acest proces 
se face tot mai simţit şi în dome
niul muncii cultural-educative de 
masă, prin grija tot mai mare acor
dată unor principii bine fundamen
tate ştiinţific, avîndu-se în vedere
atît condiţiile obiective ale desfă
şurării activităţii cît şi participarea 
adecvată a factorilor psihici subiec
tivi. In această sferă de preocupări, 
un rol bine stabilit revine cluburi
lor sindicale, care vor trebui să-şi 
concentreze eforturile printr-o mun
că educativă permanentă, spre a
determina pe fiecare salariat să în
ţeleagă conştient necesitatea de a 
depune eforturi în rezolvarea sar
cinilor actuale ale unităţilor, să do
bândească o viziune de perspectivă 
asupra problemelor economice. Prin 
specificul mijloacelor culturale şi 
propagandistice la îndemînă, clubu
rile pot acţiona asupra tuturor do
meniilor vieţii spirituale, la nivelul 
tuturor treptelor conştiinţei sociale. 
După cum s-a subliniat în dezbate
rea organizată de revista de specia
litate —. Clubul — în zilele de 
25—26 ianuarie (v. nr. 3/1968). „Nu 
trebuie uitat că sfera conştiinţei po
litice, ca şi'celelalte forme ale con
ştiinţei sociale, se compune nu nu

mai din idei teoretice, concepte şi 
noţiuni, ci şi din atitudini, senti
mente, stări de spirit, modalităţi de 
comportament, laturi de ordin afec
tiv“.

Unele cauze ale 
impopularităţii
Ca o primă constatare se impune 

faptul că marea majoritate a clu
burilor din judeţul nostru nu au 
reuşit încă să se ridice la nivelul 
unor foruri de largă polarizare a 
interesului maselor, din care cauză 
nu au baza umană necesară activi
tăţii lor. Ce factori nedoriţi con
cură la menţinerea la nivel scăzut a 
interesului oamenilor?

Mai întîi, se constată un scăzut 
spirit de răspundere al activiştilor 
sindicali pentru administrarea şi 
fructificarea avutului obştesc al clu
bului. Cu alte cuvinte, cluburile 
încă nu oferă pe deplin o ambianţă 
ospitalieră, care să solicite interesul 
salariaţilor şi al locuitorilor din car
tier. Este jenant ca o instituţie cu 
un anumit prestigiu în oraşul nos
tru — ne gîndim la clubul „Inde
pendenţa“ — să te întîmpine cu 
pereţi scorojiţi de igrasie, cu o 
zugrăveală aproximativă şi o curăţe
nie pe aceeaşi măsură. O situaţie

de-a dpeptul ciudată domneşte în 
atmosíera de nesiguranţă a clubului 
Fabricii de tricotaje din Agnita. 
Aşezat la un etaj extrem de şubred 
clubul are o duşumea de o insa
lubră nesiguranţă, datorită cărui fapt 
plafonul arhivei adăpostită dedesubt, 
cade încet dar sigur, ameninţînd di
rect şi pe cei care vin la biblioteca 
de jos. Cei în drept, se scuză biro
cratic că au reclamat ierarhic aceas
tă situaţie. I-am invita însă pe dînşii 
să-şi asume riscul unui dans, alături 
de cîţiva tineri, pe această duşumea 
şubredă, avînd convingerea că astfel 
vor deveni mai operativi.

Interesul scăzut al cetăţenilor faţă 
de club se datoreşte şi impopulari-

A N C H E T A
N O A S T R Ă

Curier juridic
STOICHIŢA Gheorghe — Po- 

rumbacu de Jos, BLOŢIU Nicolae 
— Sibiu, str. Tipografilor nr. 23, 
BRATU loan — cooperativa „Tex-
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A c t de proprietate 
scos la licitaţie

m-am dumirit.

Zilele trecute am primit un 
telefon de la D.G.C.C.P.C. (în 
limbajul neavizaţilor: Direcţia 
generală, a cîştigurilor curate cu 
premii. . .  în cuvinte), prin care 
mi se aducea la cunoştinţă să 
mă prezint de urgenţă la sediul 
acestei instituţii pentru a-mi ri
dica actul de proprietate asupra 
drumului comunal Retiş—Ţeline 
— din comuna Brădeni. De unde 
pînă unde1 eu, proprietar asupra 
acestui drum?

Pînă x la urmă 
E o poveste mai 
veche! Mai ales 
în toamnele plo
ioase am mult
de lucru în păr- ____________
ţile acelea de
ţară. La Ţeline sínt cunoscut ca 
om căruia îi place să meargă 
mult pe jos, iar la Retiş, mai 
ales la sediul C.A.P., eram recu
noscut ca cetăţean care nu ape
lează niciodată la mijloacele de 
transport ale unităţii. Şi cum in
teresele de serviciu mă purtau 
des pe la Retiş sau pe la Ţeli
ne, mergeam apostoleşte pe calea 
de acces dintre cele două loca
lităţi trecînd, ca la obstacole, 
peste cele 14 732 gropi ale dru
mului, însă întotdeauna ţinînd 
calea principală* Treceau pe lîn
gă mine, pe căile deschise prin 
fineaţa şi griul C.A.P.-ului şa
rete, căruţe, deplasîndu-se tot în 
interes de serviciu. De cîteva ori 
m-a depăşit şareta preşedintelui 
C.A.P., de cîteva ori am fost 
•stropit de noroiul iscat de tre
cerea în viteză a unui camion 
albastru. Dar niciodată n-am pă
răsit calea principală a drumului. 
Am fost consecvent. Ştiam eu ce 
ştiam! Ca orice proprietar, m-am 
grăbit să-mi iau în primire. ..

M ICROFOILETON

actul de proprietate. Spre stu
poarea mea, actul nu-mi acorda 
nici un drept de exploatare a 
proprietăţii, ci îmi aducea numai 
îndatoriri. Dar iată, pe scurt, 
cuprinsul actului: „Act de pro
prietate nr . .. din . . .  eliberat 
de . . .  Se acordă tov. - . . .  titlul 
de proprietar al drumului Retiş- 
Ţeline, în lungime de 7 km şi 
lăţime de 6 m (la origine), deci 
în suprafaţă totală de 42 000 mp 
pentru folosinţa sa veşnică şi a 
neamurilor sale“ (formularea

____________  stîngace nu-mi a-
parţine). Intrucît 
acum drumul are 
o suprafaţă de 
10 hectare (lăţi
mea sa a fost. .  ‘ 

lăţită la 15 m — în medie — 
din cauză că, fiind impracticabilă 
calea principală, drumeţii, pe jos 
sau în căruţe, au apucat pe că i. . .  
lăturalnice), revine proprietarului 
datoria de a termina revenirea 
la vechea formă, în suprafaţă 
totală de 4,2 hectare, întrucît 
este mai convenabilă pentru 
C.A.P., care, astfel, „cîştigă“ o 
suprafaţă de teren arabil de 5,8 
hectare de pe care poate obţine 
o producţie anuală totală de grîu 
de 11,6 tone ceea ce face 16 240 
lei venit suplimentar anual.

Fără îndoială că proprietarului 
de drum îi revin şi îndatoriri, 
Şi pentru că aceste îndatoriri îmi 
depăşesc posibilităţile mele ma
teriale, scot la licitaţie actul de 
proprietate. Ce spune conducerea 
C.A.P. Retiş, vrea să devină 
proprietara drumului? Nu-i surî- 
de frumoasa sumă de 16 240 lei 
venituri suplimentare anual la 
contul „producţie“?

GH. GRAMTER

VOOOOO0OOGQ0OO0OOOOOOOOOOOOOO0OOOGOOOOOOOOOO©

tila“, secţia Răşinari şi VASILE Ion 
— Fabrica de geamuri Mediaş. Orele 
de muncă prestate în zilele de re
paus săptămînal sau sărbători legale 
(cum au fost 1 şi 2 Mai) trebuia să 
vi se compenseze cu timpul cores
punzător liber în următoarele două 
săptămîni. Dacă acest lucru nu este 
posibil — unitatea neavînd cu cine 
vă înlocui pentru zilele libere — 
este obligată să le retribuie, conform 
art 391, lit. b din Codul muncii, 
adică cu 100 la sută.

CSEBAK Ana — Dumbrăveni. 1. 
Angajatul care a contribuit cu 2 la 
sută din salar pentru fondul de pen
sie suplimentară timp de 8 luni, 
apoi s-a pensionat, şi după aceea a 
mai contribuit încă 4 luni (reînca- 
drîndu-se în muncă), poate cere 
calcularea dreptului său de 5 la sută 
pensie suplimentară. 2. Dumnea
voastră, cît şi ceilalţi pensionari, 
puteţi, rămîne membri de sindicat la 
unitatea de unde v-aţi pensionat.

HAIDUC Nicolae — şofer la 
C.A.P. Porumbacu de Jos. Din mo
ment ce aveţi calitatea de angajat 
şi nu de membru cooperator,. vă 
bucuraţi de aceleaşi drepturi ca şi 
alţi angajaţi. In condiţiile Decretu
lui 285/1960, aveţi dreptul la alo
caţia de stat pentru copii, adică cite 
50 lei lunar pentru fiecare copil 
pînă la vîrsta de 14 ani împliniţi

MAI Siegbert — comuna Axente 
Sever nr. 184. în conformitate cu 
anexa 4 la H.C.M. 1051/1959, mun
citorii de înaltă calificare, încadraţi 
în categoria cea mai mare de sala
rizare, absolvenţi ai liceului teore
tic cu examen de bacalaureat, vor 
putea fi încadraţi în funcţia de 
tehnician I. Aceasta dacă are 10 ani 
în specialitatea respectivă. De ase
menea, promovarea ca tehnician I 
este la latitudinea conducerii unită
ţii şi, desigur, în funcţie de postu
rile vacante în schemă.

ASAN Maria — angajată la Ipro- 
fil „Republica“ Sibiu. Articolul 15 
din Legea 27/1966 prevede ca an
gajaţii care n-au vechime completă 
în muncă — bărbaţii 25, iar femeile 
20 ani — pot fi înscrişi la pensie 
numai la împlinirea vîrstei de 62 
ani bărbaţii sau 57 ani femeile, cu 
obligativitatea de a avea totuşi o 
vechime în muncă de cel puţin 
10 ani. In consecinţă, dv. nu puteţi 
beneficia de pensie pentru limită de 
vîrstă decît atunci cînd împliniţi 
etatea de 57 ani.

tăţii acţiunilor, dezinteresului pen
tru propaganda activităţilor care se 
fac — cum se fac — aici. Din dis
cuţiile purtate cu mai mulţi locui
tori din Copşa-Mică,,. am reţinut 
concluzia unanimă că, în această 
localitate, clubul nu trăieşte în con
ştiinţa publică decît ca sală de cine
matograf. Acest fapt ni se pare a 
fi un indiciu suprem al prestigiului 
acţiunilor pe care le organizează 
această instituţie. Niciunde în locurile 
vizibile şi mai frecventate ale oraşului 
nu am întîlnit un cît de modest 
afişier prin care clubul să-şi facă un 
minimum de propagandă. Aceeaşi 
situaţie se constată la clubul C.F.R. 
din Sibiu, care nu are un program 
săptămînal afişat cel puţin în faţa 
sediului. Ca să nu mai vorbim de 
cel din Agnita, văduvit de însem
nul elementar al unei instituţii: 
firma.

O altă cauză a impopularităţii 
este caracterul nediferenţiat al acţi
unilor, nefiind solicitat interesul tu
turor categoriilor de salariaţi. Nu 
există încă suficientă preocupare 
pentru organizarea unor acţiuni 
conform specificului diferitelor 
vîrste şi profesiuni. De asemenea, în 
organizarea unor activităţi se pierde 
din vedere necesitatea comuniunii 
spirituale a participanţilor pe baza 
unui fond afectiv, capabile astfel să 
atragă o largă participare. Dar, fără 
să mai comentăm, rezumăm o si
tuaţie sesizată la clubul din Agnita: 
la o seară dansantă, unii tineri ve
niseră în stare de ebrietate, alţii 
fuseseră admişi în ţinută mai puţin 
decît necorespunzătoare, alţii jucau 
cărţi ostentativ-jignitor, lăsînd fete
le să danseze singure, iar din cînd

în cînd — spre a alunga monoto
nia şi posibilul plictis al jocului — 
se amuzau aruncînd ţigări aprinse 
în muzicanţi. . .

Gustul colectiv 
— ghid al acţiunilor
Ancheta întreprinsă ne-a prilejuit 

desprinderea unei concluzii de ge
neralitate: dezinteres în ceea ce pri
veşte corelarea activităţilor de la 
club cu dorinţele celor cărora se 
adresează clubul. O îmbunătăţire de 
substanţă a activităţii cluburilor nu 
poate fi realizată decît printr-un 
studiu atent al psiho-sociologiei co
lectivelor de muncă, al principiilor 
şi tendinţelor actuale în domeniul 
educaţiei adulţilor. Nu pot fi igno
raţi anumiţi factori care se dovedesc 
hotărîtori în ridicarea eficienţei 
muncii cultural-educative de masă, 
cum ar fi timpul extra-profesional 
şi solicitările social-cetăţeneşti, pre
cum şi modul subiectiv în care pre
feră fiecare să-şi utilizeze timpul 
liber.

Credem că un club trebuie să se 
integreze firesc şi necesar în con
textul preocupărilor actuale de cu
noaştere a psihologiei şi metodolo
giei educaţiei destinate adulţilor. 
Trebuie ţinut cont de complexita
tea factorilor care determină creş
terea eficienţei acţiunilor de la club 
spre a şti „ce manifestări anume să 
organizăm, în ce scop, ce să comu
nicăm prin jele. cui să ne adresăm, 
cînd să-i solicităm să participe la 
aceste manifestări şi cum să-i spo
rim motivaţia spre a le frecventa“ 
((Perfecţionarea formelor şi meto
delor, în rev. Clubul nr. 3/1968). La 
acest nivel al înţelegerii necesităţi
lor spirituale ale oamenilor ar tre
bui să se desfăşoare întreaga activi
tate a cluburilor din perimetrul 
judeţului nostru. Exemple, dimpo
trivă, ar fi prea multe ca să riscăm 
o prea lungă înşiruire a lor.

Sugerăm, pe această cale, Consi
liului judeţean al sindicatelor să 
urmărească permanent ridicarea con
tribuţiei intelectuale şi cetăţeneşti 
a cluburilor în rîndul maselor, prin 
studierea factorilor amintiţi, care 
determină o anumită structură a 
gustului public, ca şi iniţierea unei 
acţiuni organizate de cercetare ştiin
ţifică a metodologiei acţiunilor spe
cifice de club. Adică, se cere inte
grarea cluburilor în procesul amplu 
şi profund de modernizare a for
melor definitorii pentru diferite 
activităţi sociale. Altfel, riscurile ră- 

. minerii în urmă nu încetează să-şi

manifeste agresivitatea. Ca să loca
lizăm, am ilustra deplasarea intere
sului în afara sferei activităţilor de 
club, sesizat la Copşa-Mică (unde 
tinerii preferă să facă cîţiva kilo
metri în plus, mergînd „peste apă“, 
la joc intr-un sat vecin) sau Agnita 
(unde satele vecine, obişnuite cu 
acest exod urban, îşi pun cu con
vingere afişele jocurilor în centrul 
oraşului).

In loc de concluzie, amintim un 
fapt de maximă elocvenţă pentru 
interesul acordat acestor foruri ale 
muncii cultural-educative de masă 
de către înseşi oficialităţile între
prinderilor. Interesul acestora se 
reduce la sarcina de serviciu de a 
participa la şedinţele care se ţin 
în sala clubului, în alte cazuri lip
sind . . .  cu desăvîrşire de la viaţa 
cotidiană a clubului. De unde se 
vede că, pentru cele semnalate de 
noi cu această ocazie, există adinei 
cauze ale lipsei de interes (poate nu 
ştiu cei în drept că la clubul „In
dependenţa“, fiasiunea eroică a artiş
tilor amatori a prelungit o repetiţie 
pînă după ora 4 dimineaţa).

Desigur că. cele semnalate în . an
cheta noastră, nu au intenţia epui
zării problemelor complexe ale acti
vităţii de club şi nici analiza lor 
exhaustivă, ci trebuie înţelese ca 
semnale ale necesităţii de moderni
zare şi de fundamentare ştiinţifică 
a acestui important sector al muncii 
culturale.

ION ITU 
TITU POPESCU

a intervenit o „somnolenţă" generală 
în privinţa recoltării furajelor. Briga
dierul zootehnic loan Schneider, de 
la Haşag, ne mărturisea că „nu se 
ştie cum vot fi asigurate nutreţurile 
pentru la iarnă". -Şi asta în timp ce 
maşina noastră era, pur şi simplu, 
înecată în iarba deasă şi înaltă de 
pe drumul de hotar de pe „Dealul 
Haşagului". Nici această sursă de 
furaje, nici şanţul de la „Halta 
Haşag". nici cele de pe lîngă Visa, 
nu s-au cosit Iarba se usucă, iar 
baza furajeră are „carenţe esenţiale“. 
Ni s-a explicat, la Loamneş, că „recol
tatul furajelor este rămas în urmă din 
cauză că toate forţele de lucru au fost 
canalizate spre întreţinerea culturi
lor". Si această afirmaţie este făcută 
în timp ce în curtea brigăzii de trac
toare există o cositoare care, desigur, 
va rugini din cauză că nu este folo
sită! Fără comentarii!

Inginerul Tancred Vasiliu, de la 
C.A.P. Ruşi, afirma candid: „Nu e 
eazul încă să începem recoltatul 
celor 303 hectare fîneaţă. Iarba este 
crudă". Nici pe suprafaţa de 100 
hectare trifoi nu s-a început nici o 
„mişcare" pentru recoltări. Ba mai 
mult, specialistul unităţii consideră 
că „întirzierea coasei I nu va avea 
nici e repercusiune asupra canti
tăţii de furaje ce se va obţine la 
coasa a Tl-a". Ciudat raţionament, 
contrar oricărei logici. Nici iarba de 
pe şanţuri (în lungime totală de 
18 km la Ruşi) nu este cosită. Abia 
duminică se va hotărî „cum să fie 
cosite"!

Raidul-anchetă pe care l-am între
prins a scos în relief o serie de ca
renţe ale organizării muncii în u- 
nele cooperative agricole de produc
ţie în privinţa asigurării bazei fu
rajere: nepăsare faţă de folosirea tu
turor resurselor de nutreţuri, unele 
concepţii străine unei gospodăriri 
chibzuite a bazei materiale a uni
tăţilor, folosirea incompletă a for
ţelor de lucru existente etc.

Este necesar ca in toate unităţile 
agricole socialiste, conducerile teh
nice şi administrative să-şi intensifi
ce eforturile pentru recoltarea tu
turor furajelor, pentru folosirea 
completă a tuturor resurselor de 
nutreţuri. Nimeni nu trebuie să uite 
nici o clipă că recoltarea şi depo
zitarea tuturor furajelor este o pro
blemă de mare importanţă pentru 
producţia agricolă a acestui an. Con
diţiile mai favorabile din judeţul 
nostru nu. trebuie să. ducă la negli
jarea unor aspecte în privinţa ope
rativităţii recoltării furajelor, ci din 
contră, să constituie o bază temei
nică de asigurare a necesarului de 
nutreţuri pentru efectivele de ani
male din judeţul nostru şi de creare 
a resurselor de ajutorare pentru alte 
judeţe ale ţării, in care seceta şi-a 
pus „amprenta" mai puternic decît 
la noi.

Una din fazele pretenţioase în producţia i t  mobilă o reprezintă lustruitul, 
căreia Regina Peter şi Livia Dobay, muncitoare la Industria locală Mediaş 

îi acordă toată atenţia

Aprovizionarea populaţiei
(W-rmate din pag. I)

de multe ori în urma celei neorga
nizate. Există un plafon maxim de 
preţuri. I.J.L.F. nu trebuie să aştep
te reducerea de preţuri din altă 
parte. Sub plafonul maxim de pre
ţuri poate efectua singură operaţiile 
în funcţie de necesităţile pieţii. pen
tru a evita perisarea mărfii şi aşa 
greu vandabilă datorită uneori as
pectului ei deplorabil pentru că se 
manifestă o crasă neglijenţă, o mal
tratare am îndrăzni sa spunem, în 
transportul de la furnizor la punc
tele de desfacere. Apar alteori pre
ţuri care, în cel mai bun caz pro
voacă ilaritate. Este cazul celui sem
nalat deja de noi intr-un număr 
anterior. Kilogramul de căpşuni se 
vindea cu 7,05 lei. Ar fi foarte in
teresant de ştiut cit trebuia plătit 
pentru o jumătate de kilogram!? 
S-o spunem deschis, vinovată de o- 
rientări de acest fel se face şi Di
recţia comercială judeţeană care n-a 
urmărit fluxul preţurilor pe pieţele 
din judeţ.

O importantă vină pentru golu
rile pieţii revine U.J.C.A.P. Se per

mite nejustificat unor C.A.P.-uri 
să-şi valorifice singure produsele îna
inte de a răspunde integral obliga
ţiilor contractuale. Să dăm doar 
exemplul C.A.P,-urilor din Amnaş 
şi Cornăţel care, din nu se ştie ce 
motive, nu livrează I.J.L.F. produ
sele cu care s-au angajat prin pla
nul de contractări. Nu e mai puţin 
adevărat că acelaşi lucru îl face pî
nă şi I.A.S. Turnişor-—Sibiu.

Este necesar să amintim aici şi 
cîteva carenţe în activitatea Uniunii 
judeţene a cooperativelor de con
sum. Fără nici un risc de a se de
personaliza, aşezările rurale trebuie 
să-şi accentueze urbanizarea, în spe
cial în ceea ce priveşte satisface
rea nevoilor cotidiene de consum.

Nu se pot contesta eforturile 
U.J.C.C^ în ridicarea calitativă a 
activităţii cooperatiste din comune, 
succesele realizate, dar nici nu pu
tem trece cu vederea aspecte de 
orientare care, uneori frizează ri
dicolul. Cooperativa de consum din 
Răşinari — „patria brînzeturilor" — 
este bombardată cu — ţineţi-vă bi
ne! — brînzeturi! Şi mai şi, la 
Cristian se trimit zarzavaturi! li ru

găm pe cititorii noştri să ne mai 
acorde puţină atenţie. Conducerea 
U.J.C.C. motivează o atare orien
tare prin faptul că produsele amin
tite sínt incluse în nomenclator... 
Pentru dînşii nomenclatorul e — 
înţelegeţi — lege! Indiferent că e 
stupid să le trimiţi producătorilor 
de brînză... brînză şi că se alterează 
•marfa, nomenclatorul e sfînt!

, Aprovizionarea populaţiei cu pro
duse de larg consum mai este, din 
păcate îngreunată şi de o bizară şi 
enervantă prelungire a inventarelor 
ce se fac magazinelor. Aflăm că 
gestionarul nemulţumit poate cere 
reinventarierea, sau re-reinventarie- 
rea, în funcţie de cum „iese". Este 
oare un lucru atît de grozav să se 
asigure colective competente pentru 
controlul gestiunii?

Prin reorganizarea administrativ- 
teritorială există posibilitatea în
cadrării cu personal a acelor maga
zine săteşti, care stau ferecate mul
tă vreme din lipsă de gestionar. Ce 
aşteaptă U.J.C.C. pentru a porni la 
recrutarea persoanelor care pot face 
faţă cerinţelor unui comerţ de ca
litate?

Am participat nu o dată la şedin
ţe care analizau activitatea unităţi
lor cu profil comercial. S-au ridicat 
mulţi conducători de întreprinderi ca
re au recunoscut că „din lipsa unei 
susţinute preocupări nu s-a realiza1 cu
tare şi cutare lucru..." Aceleaşi lip-uri 
au format şi obiectul unor analize ■ 
ulterioare! Se fac deci autocritici. 
Neajunsurile rămîn însă. Şi din vina 
cui dacă nu din a celor care s-au 
obişnuit să-şi facă autocritica sau 
să prezinte asigurări că n-o să se 
mai repete cutare şi cutare lucru? 
(Au rămas de-a dreptul celebre in
tervenţiile tovarăşului Mircea Vlad, 
directorul adjunct al I.J.L.F., care, 
de fiecare dată, asigura pe partici
panţi că „în lţina.. n-o să mai avem 
probleme la..." şi, în realitate, le 
avem şi la ora actuală!).

Gospodinele judeţului nostru nu 
. pot face însă ciorbă din autocriticile 
conducătorilor de întreprinderi co
merciale.

Este de aceea necesar să se ia se
rioase măsuri şi împotriva acelor 
conduceri de întreprinderi care do
vedesc imobilism sau lipsă de orien
tare într-o activitate vitală cum 
este comerţul.

i I 1
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a c t u a l i t a t e a  in t e r n a ţ io n a lă
îl 22-a sesiune a Mimării Generale a O l  o.

În c ă  o e t a p ă
A LUAT SFIRŞIT

MSW TORR 12 — Trimisul spe
cial Agerpres, Nicola* Ionescu, 
transmite: După şapte săptămîni 
4* dezbateri ample şi aprofundate, 
sesiunea reluată a Adunării Gene
rale a O.N.U. a încheiat, miercuri 
seara, examinarea celor două pro
bleme înscrise prioritar pe ordi
nea sa de ai — neproliferarea ar
melor nucleare şi situaţia din A- 
frica de sud-vest, adoptînd în le
gătură cu acestea rezoluţii finale. 
Lucrările sesiunii reluate au luat 
astfel sfîrşit, dar din punct de ve
dere procedural cea de-a 22-a se
siune a Adunării Generale a 
O.N.U. nu a fost declarată închisă, 
întrucit pe ordinea sa de zi con
tinuă să figureze o problemă — 
situaţia din Orientul Mijlociu — 
eare, în urma dorinţei exprimate 
de statele interesate şl a consensu
lui realizat, nu a fost dezbătută 
tu cadrul prezentei sesiuni, în con
secinţă, sesiunea a 22-a a Adună
rii Generale va putea fi reluată 
atunci cînd preşedintele, după con
sultări eu statele membre şi cu 
secretarul general, va constata că 
sint întrunite condiţiile pentru 
examinarea acestei probleme.

Miercuri dimineaţa, în ultima zi 
a lucrărilor sale, sesiunea reluată 
s Adunării Generale a adoptat re
zoluţia cu privire la problema A- 
îrieii de sud-vest. In favoarea a- 
eestei rezoluţii au votat 96 de ţări, 
printre care şi România, două ţări 
au votat împotrivă (Africa de sud 
si -Portugalia), iar 1* — s-au ab
ţinut.

Prin această rezoluţie, Adunarea 
Generală hotărăşte că Africa de 
sud-vest, în conformitate cu do
rinţa poporului său, va fi denu
mită „Namibia“, reafirmă dreptul 
poporului namibian ia libertate şi 
independenţă, condamnă acţiunile 
guvernului' Africii de sud, îndrep
tate spre consolidarea controlului 
său ilegal asupra acestui teritoriu 
şi spre distrugerea unităţii şi in
tegrităţii teritoriale ale Namibiei.

Rezoluţia subliniază că conti
nuarea ocupării străine a Namibiei 
constituie o ameninţare gravă la 
adresa păeii şi securităţii inter
naţionale, recomandă Consiliului de 
Securitate să ia urgent toate mă
surile efective pentru a asigura 
aplicarea acestei rezoluţii şi să ia 
măsuri efective conform dispozi

ţiilor Cartei O.N.U. pentru a asi
gura înlăturarea imediată a pre
zenţei sud-africane din Namibia, 
astfel incit acest teritoriu să-şi 
poată obţine independenţa.

In şedinţa de miercuri după- 
amiază, Adunarea Generală a adop
tat proiectul de rezoluţie în legă
tură eu Tratatul de neproliferare 
a armelor nuclear*, care a fost 
dezbătut pe larg şi aprobat în 
prealabil de Comitetul Politic. în 
favoarea acestei rezoluţii s-au pro
nunţat 95 de state, printre care şi 
România. 4 state au votat împo
trivă, iar 21 de state s-au abţinut.

In  încheierea lucrărilor a luat 
cuvîntul preşedintele eelei dc-a 
22-a sesiuni a Adunării Generale 
a O.N.U., ministrul afacerilor ex
terne al României, Cornelia Mă- 
nescu.

o f i c i a l e

R . D .  V i e t n a m  — S . U .  A ,

PA R IS 12 — C orespondentul A- 
gerpres, Al. G heorghiu , tran sm ite : 
M iercuri a a v u t loc cea de-a opta 
şed in ţă  a co n v o rb irilo r oficiale 
d in tre  re p rezen tan ţii guvernelor 
R. D, V ietnam  şi S.U.A. După cum 
a deven it cunoscut u lte rio r , re p re 
zen tan tu l am erican , A verell H ar- 
rim an , care a  v o rb it p rim ul, a 
ceru t d in  nou ca p rob lem a În ce
tă r i i  b o m b ardam en telo r asupra  
R. D. 'Vietnam să fie d iscu ta tă  îm 
p reu n ă  cu ceea ce el a denum it 
„prob lem ele  ad iacen te“. El s-a re 
fe rit, to todată, la  „consecin ţe le“ pe 
care  le -a r  pu tea  avea asupra  con
v o rb irilo r  con tinuarea  acţiun ilo r 
fo rţe lo r p a trio tice  la  Saigon.

In  in te rv en ţia  sa, re p rezen tan tu l 
R. D. V ietnam , X uan Thuy,. a  ce
ru t  p ă rţii  am ericane să precizeze 
c înd  in ten ţionează  să înceteze  bom 
bard am en te le  şi celela lte  acte  de

război îm p o triv a  V ietnam ulu i de 
nord. R eam in tind  afirm aţia  re p re 
zen tan tu lu i am erican  din şed in ţa  
p receden tă  că S.U.A. sín t dispuse 
să înceteze bom bardam entele  „la 
o da tă  şi în îm p re ju ră ri corespun
ză to are“, X uan  Thuy a în tre b a t : 
„C are m om ent şi care  îm p re ju ră ri 
s ín t m ai co respunzătoare  decît 
acum,- cînd convorb irile  oficiale 
d in tre  rep rezen tan ţii g uvernelo r 
R. D. V ietnam  şi S.U.A. durează  
de aproape  o lună  ? Dacă şi de a- 
cum  în a in te  convorb irile  oficiale 
nu  v o r p rogresa, p a rte a  am ericană 
va  treb u i să-şi asum e în treag a  ră s 
pundere".

Ministrul de externe Jiri Hajek despre

Sarcinile politicii externe 
a Cehoslovaciei

PRAG A 12 (Agerpres).. — J iri H a
jek, m inistrul afacerilor externe al 
R.S. Cehoslovace, a făcut o declara
ţie  în  cadrul şedinţei Comisiei pentru 
afaceri ex terne a A dunării N aţionale 
subliniind că sarcinile politicii ex
terne a ţării sale constau în dezvolta
rea  şi în tărirea m ultila terală  a prie
teniei şi colaborării cu ţările  socia
liste şi în traducerea  în practică a 
p rincip iilor coexistenţei paşnice a 
sta te lo r cu sistem e sociale diferite. 
P artic iparea la T ratatu l de la V arşo
v ia  şi colaborarea econom ică în ca
drul C.A.E.R. constituie baza poli
ticii externe cehoslovace, a continual 
m inistrul de externe. Totuşi, a arătat 
el, respectarea acestei alianţe nu în 
seam nă că noi nu ne vom debarasa 
de formalism şi de închistarea în re

in  fotografie : Aspect de pe 
una din străzile cartierului 
Gholcn din Saigon, unde s-au 
desfăşurat ciocniri smgeroase 
între forţele patriotice în ofen
sivă şi trupele americano-sai- 

goneze.

Saigonul -  un adevărat 
cîm p de luptă

SAMSON (Agerpres). — Sai
gonul s-a transformat in ultimele 
zile într-un adevărat cîmp de 
luptă, unde trupele americane şi 
cele ale administraţiei militare 
marionetă sínt tot mai des lovite 
de armele grele de foc ale patrio
ţilor sud-vietnamezi. Astfel, de

Numărul tinerilor americani 
care refuză să se înroleze în ar
mată pentru a fi trimifi în Viet
nam este în continuă creştere. In 
prezent, datorită faptului că nu 
au vrut să îmbrace uniforma mi
litară, in închisorile din S.U.A. 
sínt definuţi 756 de tineri — cea 
mai mare cifră cunoscută după 
anul 1947. Potrivit ziarului 
„Washington Post“, numărul ce
lor care au preferat închisoarea 
in loc să lupte în Vietnam a 
crescut mai ales după iulie 1965, 
cînd guvernul american a trecut 
la escaladarea masivă a războiu
lui din Asia de sud-est. Toţi cei 
care refuză să se înroleze în ar
mată pentru a fi trimişi în. Viet
nam sínt pasibili de cinci ani în
chisoare şi e amendă de 10 000 
dolari.

la 5 mai a.c. peste 220 rachete de 
120 mm. au căzut asupra u- 
nor obiective militare din peri
metrul Saigonului, scrie agenţia 
Associated Press. însuşi genera
lul Westmoreland, în ultimul său 
interviu înainte de a părăsi pos
tul de comandant a| trupelor a- 
mericane din Vietnamul de sud, a 
recunoscut ca o apărare efectivă 
a Saigonului este „in mod vir
tual imposibilă“.

După cum s-a mai anunţat, 
pentru a faee faţă acestei situa
ţii, comandamentele american şi 
sud-vietnamez au hotărit să acor
de „o deosebită prioritate“ pro
tejării capitalei sud-vietnameze, 
încercînd să creeze în jurul aces
teia o centură de protecţie — 
„centura rachetelor“. . Crearea a- 
cesteia ar necesita, potrivit sur
selor militare americane, aduce
rea in perimetrul Saigonului a 
unor efective suplimentare de cel 
puţin 2.100.000 militari (Associa
ted Press). Măsura ar implica în
să, ipso-facto, slăbirea punctelor 
întărite americano-saigoneze din 
alte regiuni ale ţârii. Or, după 
cum se ştie, unităţile militare a- 
mericane şi saigoneze sínt ataca
te de patrioţii sud-vietnamezi pe 
întregul teritoriu sud-vietnamez.

Pregătirea procesului 
asasinului lui R. Kennedy

LOS ANGELES 12 (Agerpres). — 
Sírban Sirhan, asasinul senatorului 
Robert Kennedy, a respins p ropuneri
le Baroului de avocaţi din Los A nge
les cu p riv ire  la consiliul apărării în 
procesul ce urm ează să se deschidă 
la 28 iunie în acest oraş. Baroul a 
propus pe doi din tre cei mai cunos
cuţi avocaţi am ericani — M alvin Belli 
şi. Lee Bailey. W irian, avocatul pro
vizoriu al lui Sirhan Sirhan, a de
clara t că clientul său ,,nu doreşte" 
să- se folosească de serviciile celor 
doi avocaţi sau ale altui avocat care 
s-ar oferi volun tar sa-1 apere. El a 
adăugat că Sirhan doreşte un avocat 
cu „num e mare".

M alvin Belli a fost avocatul lui Jack  
Ruby, asasinul lui Lee H arvey O s

wald, ucigaşul prezum tiv al preşed in
telui John  Kennedy.

Comisia ju rid ică a Camerei R epre
zentanţilor nu s-a pu tu t pronunţa a- 
supra proiectului de lege cu priv ire 
la  interzicerea v înzării prin  corespon
denţă a arm elor de foc. Supus la 
vot, proiectul de lege a obţinut K» 
voturi pentru  şi 16 contra. Comisia 
urm ează să reia  exam inarea acestei 
problem e săptăm îna viitoare.

„O lovitură putern ică dată securi
tăţii fiecărui ce tă ţean  am erican", ast
fel este caracterizat vo tu l intr-o de
claraţie a preşedin telu i Lyndon Jo h n 
son, publicată de Casa Albă. în de
claraţie se m enţionează , ca ,,din 2 m i
lioane de arme de foc care com ple
tează anual arsenalu l deţinu t deja de 
am ericani, un milion sín t v îndu te prin 
corespondenţă".

EDWARD KEIWEDY 
UI FATA UNEI 

HOTĂRÎRI DIFICILE
W ASHINGTON 12 (Agerpres). — 

P rie te n ii ap ro p ia ţi ai sen a to ru lu i 
E d w ard  K ennedy  consideră  că a- 
cesta  se află  în p rezen t în  fa ţa  unei 
h o tă r îr i  dificile: fie  să u rm eze cre
zul politic  al celor doi f ra ţ i  ai săi 
asasinaţi,. fie  să se re tra g ă  din 
v ia ţa  politică. U nii o b servato ri a- 
p reciază  că E dw ard  K ennedy  s-ar 
p u tea  dovedi u n u l din lid e rii poli
tic i cu m ari şanse la  v iito a re le  a le 
ge ri p reziden ţia le  din luna  noiem 
brie . Cu toa te  acestea, cei m ai a- 
p ro p ia ţi co laborato ri ai fam iliei 
K ennedy  în clină  să ceară  , tîn ă ru lu i 
sen a to r de M assachusetts să râm î- 
n ă  în  a fa ra  cursei p rez iden ţia le  din 
acest an. E xistă , de asem enea, pă 
r e r i  că actualu l v icep reşed in te  al 
S.U.A., H u b ert H um phrey , care a re  
m ari şanse  să o b ţină  în v es titu ra  
p a rtid u lu i dem ocrat la  v iitoarele  
a legeri p reziden ţia le , a r  pu tea  să-l 
solicite  pe  sen a to ru l E dw ard  K en
ned y  să candideze îm p reu n ă  cu el 
p e n tru  postu l de v icepreşed in te.

Situaţia  din Franţa
Grevele  mai continuă în unele sectoare  
Intervenţia  poliţiei împotr iva greviştilor 
Agitaţ ie  în mediul studenţesc

PARIS 12 (Agerpres). — Deşi via
ţa socială şi-a reluat aproape în to
talitate cursul său normal, în anu
mite sectoare de activitate din 
I’ranţa grevele continuă. In indus
tria metalurgică şi îndeosebi la 
uzinele de automobile Renault şi 
Peugeot grevele continuă ca urma
re a respingerii şi tergiversării de 
către cercurile patronale a rezol
vării revendicărilor oamenilor 
muncii.

In unele întreprinderi au avut 
loc ciocniri între poliţie şi gre
viştii care au ocupat întreprinde
rile. In legătură cu această situa
ţie, Confederaţia Generală a Mun
cii (C.G.T.) a adresat primului mi
nistru, Georges Pompidou, o scri
soare în eare protestează împotri
va intervenţiei forţelor de poliţie 
într-un număr de întreprinderi a- 
flate încă în grevă. In scrisoare se 
arată că dacă guvernul intenţio
nează într-adevăr să pună capăt 
conflictului de muncă el trebuie nu 
numai şă înceteze de a incita pa
tronatul din industria metalurgică 
să reziste unor tratative reale, ci, 
în primul rînd, să dea el însuşi un 
exemplu, satisfăcînd revendicările 
salariaţilor de la uzinele Renault, 
care este o întreprindere de stat.

Intervenţia poliţiei împotriva gre
viştilor de la uzinele Peugeot din 
Sochaux, precum şi a celor de la

sucursala uzinelor Renault din 
Flins, închisă începînd de la 11 iu
nie din ordinul conducerii regiei 
Renault, a declanşat în cursul nop
ţii de marţi spre miercuri atît la 
Paris, cit şi în oraşele Lyon, Tou
louse şi Saint Nazaire manifestaţii 
de protest. Potrivit unui bilanţ au 
fost arestaţi în cursul după-amie- 
zii de 11 iunie şi al nopţii de marţi 
spre miercuri peste 1.000 de de
monstranţi. In cursul ciocnirilor 
eare au avut Ioc între poliţie şi ma
nifestanţi, mai multe persoane au 
fost rănite.

Agenţia France Presse transmite 
că în mediul studenţesc continuă să 
domnească o vie agitaţie, întreţi
nută în special de grupuri extre
miste, care s-au desolidarizat de 
U.N.E.F., ignorînd astfel revendică
rile reale ale studenţilor şi incitînd 
Ia anarhie şi violenţă.

PA R IS 12 — C orespondentul A- 
gerpres, Al. G heorghiu, tran sm ite  : 
C onsiliul de M iniştri al F ran ţe i 
re u n it m iercu ri la  P a ris sub p re 
şed in ţia  genera lu lu i de G aulle, a 
h o tă r it  în  baza unei legi din 1936 
d izolvarea unor o rgan izaţii e x tre 
m iste, p r in tre  care  „G rupu l re 
v o ltă“, „F ed era ţia  S tuden ţilo r R e
v o lu ţio n ari“, „C om itetul de legă
tu ră  al s tu d en ţilo r rev o lu ţio n ari“ , 
„M işcarea 22 m artie" .

PANAMA

Lupta dintre grupările politice
CIUDAD DE PA

NAMA 12 (Agerpres). 
— C hiar şi după anun
ţa re a  rezu lta te lo r a le 
gerilo r p reziden ţiale  
din Panam a, lu p ta  în 
tre  g ru p ările  politice 
continuă. Deşi Comi
sia e lecto ra lă  l-a  de
c la ra t în v ingăto r în a- 
ceste alegeri pe  A r- 
nulfo A rias rep rezen 
tan tu l opoziţiei, p reşe
din te le  Robles a con
tes ta t v ic to ria  aces
tu ia  p rin tr-o  p e tiţie  
ad resa tă  T ribunalu lu i 
Suprem . Z iaru l am e
rican  „C hristian  Scien
ce M onitor“ scrie  că

şeful G ărzii N aţiona
le, g en era lu l V alla ri- 
no, duce o serie  de 
tra ta tiv e  Cu p reşed in 
te le  Robles p e n tru  a-1 
de te rm in a  să ren u n ţe  
la ten ta tiv e le  de a ob
ţin e  scaunul p reziden
ţia l p e n tru  favoritu l 
său  D avid Sam udio. 
D upă cum  se ştie, în 
tim p u l cam paniei elec
to ra le  G arda N aţiona
lă s-a s itu a t ev iden t 
de p a r te a  cand idatu 
lu i guvernam en ta l, 
p e n tru  ca în  tim pul 
n u m ără rii v o tu rilo r  ea 
să rev in ă  asu p ra  po
ziţiei ei şi să îi sp ri

jin e  pe A rnuifo  A- 
rias. T elegram ele so
site  d in  cap itala  pa- 

1 nam eză a ra tă  că pen
tru  a p re în tim p in a  o ri
ce acţiune  a p reşed in 
telu i Robles, opoziţia 
in ten ţionează să-l de
posedeze pe acesta  de 
fu n c ţia  suprem ă îna
in te  de luna octom brie 
cînd îi ex p iră  m anda
tu l. P e  plan  naţional, 
această  lu p tă  p en tru  
p u te re  are  rep ercu 
siuni nefaste  asupra  
s tă rii de sp irit a popu
laţiei, care  de fap t nu  
p a rtic ip ă  la v ia ţa  po
litică  a ţării.

C a m p a n ia  e le c to ra lă  d in  
S ta te le  U n ite  a  in t r a t  — 
d u p ă  a s a s in a re a  se n a to 
ru lu i  R o b e r t  K e n n e d y  — 
în t r - o  p e r io a d ă  d e  n e s i
g u ra n ţă . In  r in d u r i le  o p i
n ie i p u b lie e  se n tim e n te le  
de  te a m ă  se îm p le te sc  eu 
d o r in ţa  d e  a  e l im in a  a s a 
s in a tu l  ea  a rm ă  p o litic ă  ; 
d a r  e ît  tim p  n u  se v a  
fa c e  m ă c a r  în t r -o  a n u m i
t ă  m ă s u ră  lu m in i  in  e- 
v e n im e n te le  e a re  a u  dus 
la  d is p a r i ţ ia  fiz ică  a c a n 
d id a tu lu i  cu  ce le  m a i 
m u lte  şa n se  de  a  K d e 
se m n a t, o r ie n ta re a  cam 
p a n ie i e le c to ra le  p e  fă g a 
şu l t r a d i ţ io n a l  es te  a p ro a 
p e  im p o sib ilă .

Unul din ultimele ape
luri ale lui Robert Ken. 
nedy a fost adresat sena
torului Eugen* McCarthy, 
pentru a stringe rindurile 
astfel incit să fie impu
să o schimbare a politicii 
americane in Vietnam şi 
să fie înfăptuită egalita
tea rasială. Aeum, se
natorul McCarthy a ră
mas singurul pretendent 
la titlul de candidat de
mocrat in alegerile pre
zidenţiale care se pro
nunţă pentru căutarea de 
căi noi in politica ame
ricană. Cine va fi candi
datul partidului demo
crat? Totul depinde 
de felul cum va aeţiona

grupul de electori de
semnaţi în diferite state 
pentru a participa la con
venţia partidului demo
crat din luna august de 
la Chicago. Or. majori
tatea „kennedyenilor“,

dat. (Marţi preşedintele 
Johnson şi-a făcut din 
nou cunoscută intenţia de 
a preda istoria contem
porană Ia o universitate 
texană, după ce va pleca 
de ia Casa Albă).

I t iLa
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după eum ne asigură Ja
mes Reston în ziarul „In
ternational Herald Tribu
ne“, se orientează — du
pă dispariţia favoritului 
lor — spre „o linie tra
diţională“, adică îl pre
feră pe vicepreşedintele 
Hubert Humphrey. Rămî- 
îie de văzut dacă parti
dul democrat .va risca să 
Se înfăţişeze în alegeri cu 
un candidat care repre
zintă continuitatea unei 
politici respinse într-un 
asemenea grad de opinia 
publică îneît preşedintele 
in funcţiune a renunţat 
să solicite încă un man-

La ora actuală cea mai 
plauzibilă formulă vizea
ză prezentarea candidatu
rii lui Humphrey din 
partea partidului demo
crat, ceea ce impune o 
precizare a intenţiilor şi 
în rindurile republicani
lor. Logica electorală sus
ţinută de aparatul parti
dului republican cere 
prezentarea unei candi
daturi „de acelaşi cali
bru“. Dacă guvernatorul 
New York-ului Nelson 
Rockefeller, era conside 
rat un candidat opozabil 
lui Robert Kennedy, a- 
cttm se ia în considerare

cursa dintre „doi vice
preşedinţi“. Actualului vi
cepreşedinte Humphrey ii 
poate face faţă, in con
cepţia sus-amintită, nu
mai fostul vicepreşedinte 
Richard Nixon, ceea ce 
ar satisface în bună mă
sură şi forţele conserva
toare din partidul repu
blican. Dar zarurile nu 
au fost încă aruncate. 
Intervenţia energică a gu
vernatorului Rockefeller, 
care a chemat „să fie în
lăturată politica perima
tă şi să se pună capăt 
activităţii politicienilor 
care acţionează pe baza 
principiilor dintr-o altă 
epocă“, arată că în Par
tidul republican se mani
festă tendinţa de a găsi 
un candidat care să adu
că „ceva nou“. Afirmînd 
că Robert Kennedy a fost 
ucis'pentru că „a îndrăz
nit să ridice cu curaj ma
rile probleme cărora A- 
inerica trebuie să le facă 
faţă", guvernatorul Roc- 
keffeler a precizat că „el 
se va prezenta în cursa 
pentru Casa Albă“ cu 
scopul de a aduce o nouă 
conducere. Rockefeller 
caută să întrunească ade
ziunile cele mai largi, 
prezentîndu-se acum cu 
un program care ar vrea 
să  sintetizeze atît ideile 
sale eît şi pe cele ale lui 
Robert Kennedy.

Z. F.

laţiile ex terne care constitu ie o u r 
m are a g reşelilor dogm atism ului din 
trecut. Noi trebuie  să fim conştienţi 
că nu este necesar să copiem politic» 
U.R.S.S., care ca pu tere  socialistă 
m ondială are o sferă de acţiune, iar 
politica unui sta t mic, ca de  exem plu 
Cehoslovacia, axe o a ltă  sferă de ac
ţiune. C ehoslovacia va  acorda în mod 
sigur p rio rita te  problem elor Europei 
centrale şi de sud-est. Ar fi greşit să 
se considere că  în m ajorita tea ţă ri
lor socialiste punctele, de vedere ceho
slovace Vor fi prim ite dintr-o dată  
cu egală  în ţelegere, acord şi sprijin, 
în  in teresele  noastre  şi în  in teresele 
prietenilor noştri trebuie  să  năzuim 
ca deosebirile de păreri să nu se 
transform e într-o polem ică care să se 
răsfrîngâ negativ  nu numai asupra 
re la ţiilo r reciproce, dar care, prin 
urm ările ei, a r putea avea o influen
ţă  negativă  asupra relaţiilo r din în 
treaga com unitate socialistă.

„Politica ex ternă a Cehoslovaciei 
— a spus Jiri H ajek — trebuie să 
apere procesul nostru  de renaşterea de 
influenţe negative şi presiuni din 
afară, care se pot ivi. Totodată, ea 
trebu ie  să deschidă posib ilităţi pen 
tru  acţiuni pozitive in  afara  ţării".

In ajunul

campaniei e lec to ra le

DECLARAŢIA 
P. C. DIN 
JAPONIA

TOKIO 12 (Agerpres). — P ar
tidul Comunist din Japonia a dat 
publicităţii o declaraţie în ajunul 
campaniei pentru alegerile de la 
7 iulie, care vor stabili noua con
figuraţie a Camerei Consilieri
lor, organul superior al Dietei 
japoneze. In declaraţie se subli
niază că Partidul Comunist din 
Japonia se va prezenta la aceste 
alegeri sub lozinca luptei pentru 
anularea „tratatului de securita
te“ japono-american şi pentru re
trocedarea totală şi necondiţio
nată a Insulei Okinawa, aflată 
actualm ente sub adm inistraţia 
S.U.A. Partidul Comunist din Ja
ponia, relevă declaraţia, va lupta 
pentru crearea unei coaliţii gu
vernamentale democratice, pentru 
o Japonie democrată şi paşnică.

mE  S C U R T  m  P e  s c u r t  m  P E  S C U R T ,

VIZITA ÎN AUSTRIA A PRIMARULUI GENERAL AL MUNI
CIPIULUI BUCUREŞTI

Primarul general al Municipiului Bucureşti, Dumitru Popa, care 
se află în Austria într-o vizită oficială la invitaţia primarului Vienei, 
Bruno Marek, a fost marţi şi miercuri oaspetele oraşului Salzburg şi 
împrejurimilor sale.

In drum spre Salzburg a făcut un popas la Hidrocentrala Ybs — 
Persenbeug de pe Dunăre. La sosirea în Salzburg, oaspetele român a 
fost întimpinat şi salutat de primarul oraşului, Alfred Back. Au fost 
apoi vizitate monumente istorice şi obiective culturale ale oraşului.

In continuare, primarul general al Municipiului Bucureşti a vi
zitat marele nod hidroenergetic din Valea Kaprunului.

DOCUMENT AL COMISIEI INTERNAŢIONALE A JURIŞTILOR

Comisia internaţională a juriştilor, cu sediul la Geneva, a dat 
publicităţii un document în care acuză Grecia, Guatemala, Portuga
lia şi Republiea Sud-Africană de violarea dreptului internaţional şi a 
declaraţiei universale a drepturilor omului. Comisia a examinat situa
ţia din cele patru ţări. In legătură cu Grecia, documentul menţio
nează că regimul militar din aceasţa ţară a suprimat orice opoziţie. 
In prezent, in Grecia domneşte o atmosferă de instabilitate, de tea
mă şi suspiciune, conchide documentul Comisiei internaţionale a 
juriştilor.

APEL PENTRU IEŞIREA NORVEGIEI DIN N.A.T.O.

Campania „Pentru ieşirea Nor 
apel Stortingului prin eare cere 
vernamentale care prevăd rămine 
Iul se referă la diverse proiecte 
privind rămînerea Norvegiei pe 
şi un plan de dezvoltare a forţelor 
tru cel puţin cinci ani de blocul 
Iamentului norvegian formarea u 
mod realist şi obiectiv situaţia 
cum şi o alternativă la N.A.T.O.

vegiei din N.A.T.O.“ a adresat un 
respingerea tuturor planurilor gu- 
rea acestei ţări in N.A.T.O. Ape- 
prezentate Stortingului de guvern 
mai departe în N.A.T.O., precum 
militare care vor lega ţara pen- 

Atlanticului. Apelul propune per
nei comisii care să examineze în 
militar-politică a Norvegiei, pre-

PROCES INTENTAT UNOR MEMBRI AI ORGANIZAŢIEI 
„AL FATAH“

In oraşul Gaza, situat într-o 
lului, s-a deschis în faţa unui tri 
intentat unui grup de 11 membri 
ţia France Presse transmite că 
Said Mahmud Assman, care ar Ii 
nizaţiei in intreaga regiune Gaza, 
Obeid, acuzat de a fi şeful politic 
sector.

Purtători de cuvînt ai organi 
acţiunile întreprinse de cetăţenii 
rea ocupaţiei militare israeliene a

regiune ocupată de trupele Israe- 
bunal militar israclian procesul 
ai organizaţiei „Al Fatah“. Agen- 

printre acuzaţi se află Amram 
fost comandantul militar al orga- 
şi Abdul Latif Hassan Mustafa 
ai mişcării „Al Fatah“ în acelaşi

zaţiei „Al Fatah“ au subliniat că 
arabi sínt justificate de prelungi- 
teritoriilor arabe.

SENATUL COLUMBIAN A RESPINS CEREREA DE DEMISIE A 
PREŞEDINTELUI ŢÂRII

Senatul columbian a respins cu 72 de voturi, contra 31 demi
sia preşedintelui Carlos Lleras Restrepo prezentată săptămîna tre
cută, ca urmare a refuzului Senatului de a adopta anumite modifi
cări constituţionale şi un plan de reformă economică

Hotărîrea preşedintelui de a demisiona a provocat marţi la Bo
gota violente incidente între forţele de ordine şi manifestanţi, în 
majoritate studenţi care îl sprijină pe preşedinte.

TOGO — La Glid 
ki a fost organi
zată o fermă mo
del unde sint pre
gătiţi 120 de ti
neri togolezi. A- 
ceştia iau contact 
cu metodele mo
derne de cultură 
şi creşterea ani
malelor, urmînd 
ca după încheie
rea celor trei ani 
de studiu să se 
întoarcă în regiu
nile natale şi să 
organizeze acolo ' 
producţia agricolă.
In fotograf ie : Pe 
terenul experi- ; 
mental ai fermei f 
model de la Glid-, 
ki, tinerii deprind j  
metodele agricul- ţ  f  

turji moderne * | : 1 1
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